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Vsem delovnim ljudem
in občanom, 

bralcem in sodelavcem 
voščimo veliko delovnih 
uspehov in osebne sreče 

v novem 1982. letu!

18. decembra so odprli novo tovarno in poimenovali 1MP 
DO LIVAR po revolucionarju Viktorju Koleši. Več o tem na 
2. strani.

11. decembra je bila otvoritev nove tovarne Iskra Avtoma
tika TOZD Stikalni elementi Dobrepolje. Obširneje na 3. 
strani.v_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ )

Vsem
pripadnikom 

oboroženih sil 
socialistične 
federativne 

republike 
Jugoslavije 
čestitamo 

za 22. december, 
dan

jugoslovanske 
ljudske armade
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i IVANČNA GORICA IN LIVAR

Na poti do novih uspehov
Vzporedno z rastjo in razvojem 

proizvodnje so se v letih od referen
duma 1966, ko Je nastala nova po
slovna enota IMP Livarna pa do 
danes, ko odpiramo vrata novi to
varni armatur, uspešno razvijali -------- ---------v—j---------
samoupravni in družbenopolitični vete odnose. Zato smo v 
odnosi. Ne samo, da so bili delavci _ J'

samoupravni akti, ki so opredelievali 
novo vlogo delavcev. Družbeno- 
ekonomski odnosi v TOZD so bili 
postavlieni po principu kupoprodaj
nih odnosov, Kar je v sebi nosilo 
številne pomanjkljivosti in že preži- 

drugi fazi

izvajalci nalog, ki so si jih zadali 
sami, temveč so tudi kreativno sode
lovali pri ustvaijanju in krepitvi 
družbene ureditve. Le takšni odnosi 
so biU in so pogoj, da delovni človek 
sam odloča o rezultatih svojega 
dela. To delo pa je bilo vedno med 
najtežjimi, zato so si delavci IMP 
Livar že takrat zadali naloge, da 
uredijo svoja statusna vprašanja pri
merno delu in rezultatom dela. Zato 
je bil glavni motiv prvega delavskega 
sveta opravičiti zaupanje delavcev in 
družbe, ki je pred ta kolektiv posta
vila velike naloge. Ustavna dopolnila 
v obdobju 1968 do 1971 ter nova 
ustava iz leta 1974 so onemogočili 
pojave odtujevanja dohodka in
upravljanja z njim, mimo delavcev, 
ki so ga ustvariu. To so delavci izko
ristili In v letu 1969 izvedli rekon-
strukcijo livarne in mehanizirali 
tehnologijo Utja. S tem in pa z 
uvedbo troizmenskega dela so se 
povzpeli iz anonimnosti v livarstvu 
m pokazali, da znajo uresničevati 
zadane naloge in gospodariti z zau
panimi sredstvi. S pridom so se 
posluževali ustavnih dopolnil in 
temeljnih pravic neposrednega odlo
čanja o rezultatih in pogojihpogojih dela. 

edau pred

upra
oblik
o vseh pomembnih vprašanjih. Dele
gatsko delovanje se je utrjevalo tako 
v organih temeljne organizacije, v 
občini in v samoupravnih interesnih 
skupnostih, sprejeti so bili številni

prilagajanja samoupravne organizira
nosti na osnovi določil zakona o 
združenem delu, ki je podrobneje 
razdelal ustavna določila, naše no
tranje družbenoekonomske odnose 
opredelili kot odnose pri proizvod-

nosilec industrijskega razvoja v 
občini in nosilec razvoja za področ
je Hvarstva v SOZD IMF.

Večje število temeljnih organiza
cij je zagotovilo boljše možnosti za 
poglabljanje samoupravljanja in 
večjo vključitev posameznikov v 
samoupravno delo in odločanje, 
ustvarjanje skupnega prihodka pa je 
povečalo interes temeljnih organiza
cij za skupne rezultate dela. 
Razširile so se vse oblike neposred
nega odločanja v samoupravnih

ra

OSEBNA IZKAZNICA
Kolektiv IMP DO Livar je grosupeljski gigant. 660 zaposlenih bo 

letos ustvarilo okoli 800 milijonov dinarjev celotnega prihodka. Vred
nost izvoza bo okoli 180 milijonov dinarjev, prihodnje leto pa naj bi 
ga povečali na 360 milijonov dinarjev.

Delavci vseh TOZD Livarja so vložili v novo tovarno hladno 
vodnih armatur 60 odstotkov lastnih sredstev.

Istočasno so se odpovedau predstav
niškemu sistemu socialistične demo
kracije in ga nadomestili z delegat
skim sistemom neposredne samo
upravne demokracije. To je bila še 
ena odločitev v nizu zgodovine 
pomembnih odločitev na naši poti 
razvoja socialističnih odnosov.

Leta 1972 se je pričela gradnja 
nove livarne, teta 1974 pa je bila 
sprejeta odločitev o organiziranju 
TOZD Livarna. Tako je bila uresni
čena želja po samostojnosti, podani 
pa so biU tudi pogoji za še večji 
razvoj. S tem je bil stoijen velik 
korak v uresničevanju ustavne vloge 
in naloge, da delavci lahko uveljav
ljajo pravico do samoupravljanja, ki 
se kaže v odločanju o vseh osebnih, 
skupnih in splošnih interesih delav
cev v temeljni organizadii, KS, inte
resnih skupnostih in druŽbenopoUti- 
čnih skupnostih, .skratkai v vseh 
oblikah samoupravnega združevanji 
in medsebojnega povezovanja. Tako 
globoke spremembe ni možno do
seči v kratkem času, potreben je 
daljši čas, da se v procesu stalnega 
prilagajanja doseženim samouprav
nim razmeram in pogojem postopno 
uveljavijo ustavni cilji. Zato je te
meljna organizacija pomenila te 
začetno fazo v tem trajnem procesu. 
Kljub temu smo tudi ob tem začet
ku dosegU vebke uspehe v poglablja
nju samoupravljala, še bolj pa so 
zaživele obUke delovanja samo- 

vnih organov in neposredne 
like odločanja na zborih delavcev 

bn

nji skupnih proizvodov in ustvarja
nja ter delitev skupnega prihodka.

Reorganizacija DO IMF v SOZD 
je v letu 1978 pomenila nove mo
žnosti tudi za livarno. Organizirani 
sta bili še dve temeljni organizaciji 
in delovna skupnost.

Organiziranost in enotnost druž
benopolitičnih organizacij je pome
nilo zagotovilo za uspešen sprejem 
vseh samoupravnih splošnih aktov. 
Izvedena je oila široka fronta samo
upravnega povezovanja z novimi 
alejami samoupravnega preobliko
vanja. Povečalo se je število delav
cev, razširili in obogatili so se proiz
vodni programi, posegli smo na 
področje barvnih kovin, postali smo

S I

Novo odkriti spomenik Viktor
ju Koleši pred novo tovarno, po 
katerem je prevzela ime. Viktor 
Ko leta (o njem smo v NaS 
skupnosti že precej pisali) je bil 
predvojni revolucionar, član 
naivcih partijskih organov, dol
goleten sodelavec tovariša Tita. 
Doma je bil v Glagovici pri 
Stični. Po poklicu je bil kovi
nar.

delovnih skupinah, še naprej so se 
razvijale številne oblike delegatskih 
odnosov. Kvaliteto in stopnjo razvi
tosti samoupravnih odnosov pri nas 
najbolj naravno dokazujejo poslovni 
in drugi rezultati našega dela, ki so 
prav v tem, sicer gospodarsko silno 
zahtevnem • obdobju, boljši kot 
kadarkoli prej. Ti so hkrati podlaga 
za smele razvojne usmeritve našega 
kolektiva.

Za vse preteklo obdobje vseh 16 
let samoupravljanja pa je bilo zna
čilno, da se je samoupravljanje 
potrjevalo in krepilo prav v najtežjih 
trenutkih. Na poti uresniče
valca ustavne zasnove samoupravlja
nja pri nas so še številne zahtevne 
naloge. Prepričani smo, da jih bomo 
tako kot doslej, uspešno uresniče
vali. Podani so bili pogoji o organizi
ranju osnovne organizacije zveze 
komunistov po temeljnih organiza
cijah. S tem so delavci komunisti, 
dobili možnost, da kreativno in 
neposredno odločajo v tisti temeljni 
organizaciji,v kateri tudi združujejo 
svoje delo.

Danes, ko imamo več osnovnih 
organizacij ZK Je vodenje v njih 
poverjeno sekretarjem, kijih izvoli
mo iz vrst članov OOZK. Vsi sekre- 
tarji pa se sestajajo v tako imenovani 
koordinaciji sekretarjev.

'Zveza socialistične mladine Je 
DPO.v kateri delujejo delavci-mla- 
dinci. Organizirani so v 00 ZSMS v 
posamezni TOZD. - Člani izvolijo 
svoje predsedstvo osnovne organiza
cije.' ter delegate v koordinacijski 
svet pri delovni organizac^i v občin
sko konferenco^ ter konferenco 
mladih delavcev. "

Zveza sindikatov je osnovna 
družbenopolitična organizacija. 
Delavci člani ZSS smo organizirani v 
osnovne organizacije, da bi v njej 
izražali, soočali in usklajevali svoje 
Interese in težnje v TOZD oziroma 
DS, oblikovali skupna stališča in 
delovali za njihovo uresničevanje ter 
uresničitev politike in stališča ZS 
kot celote. Člani 00 ZSS v TOZD 
in DS izvolijo izvršni odbor in nad
zorni odbor.

UREDNI
KOVO PERO

Srečno 
in

i delovno
O polnoči, ko se bo 

staro leto prevesilo v 
novo, se bomo po 
tihem spraševali kai je 
pred nami. Bo to leto 
srečno? Bomo doživeli 
to in ono, uspeli razre
šiti ta in drug problem?

Veliko črnila smo prelili 
pri pisanju usmeritev za 
prihodnje teto, toda ta 
papir nam je vse preveč 
tuf. Premalo smo se potru
dili in našli v njem sebe, 
svojo sredino.

Navade se ne spreminja
jo čez noč, pa četudi je ta 
novoletna. A vendarle se v 
teh prazničnih dneh ne
koliko zamislimo: bodimo 
pošteni sami pred sabo, 
pošteni do družbe, ki nam 
potihoma nudi marsikaj, o 
čemer si pred leti še sabati 
nismo upali. Odločimo se 
in vendarle v prihodnjem 
letu nekoliko spremenimo 
svoje navade: ne glejmo 
vedno, kje bomo kar naj
več iztržili, kako bomo
prek zvitih potov prihajali 
do kreditov in tako pojedli 
reč, kot smo pridelali. 
Vreče brez dna ni. Nekoli
ko bolj se potrudimo pri 
delu na delovnem mestu, 
pa četudi za isti denar. 
Delati, ne pomeni le izpol
niti tisto, kar imamo dolo
čeno na papirju. Delati, 
pomeni storiti nekaj več, 
dati temu delu delček 
sebe, svoje ustvarjalnosti. 
Tako bomo zadovoljnejši

i le lastno zadovoljstvo po 
dobro opravljenem delu.

Stabilizacija ne pomeni 
zategovanje pasu, ne po
meni nekaj, kar se nas ne 
tiče. Ne kažimo s prstom 
na druge, pometimo naj
prej pred domačim 
pragom. Stabilizacija je 
tudi to, da varujemo druž
beno (torej tudi našo) 
lastnino, tudi droben obrat 
stikala, ki ugasne žarnico, 
ki gori podnevi, tudi krat
ka pot, na katero se odpra
vimo peš, namesto z avto
mobilom ... Se bi lahko 
naštevali.

Moral bi pisati z lepo 
zvenečimi agitatorskimi 
besedami o planih za 
prihodnje leto. Toda 
plane moramo pričeti 
uresničevati pri drob
nih, vsakdanjih stvareh. 
Lažje se pogovorimo o 
tem, mar ne?

Odgovorni urednik
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• DOBREPOUE IN ISKRA

___ Večje možnosti za uresničitev ciljev
Iskra - TOZD Tovarna stikalnih in zaščitnih elementov v 

Dobrepolju proizvaja pomožne in bimetalne releje, ki so velikega 
pomena za DO Avtomatiko in s tem tudi za Iskro kot celoto. 
Pomožni releji so sestavni del Iskrine usmeritve v proizvodnjo 
elementov avtomatike, ki so infrastruktura vseh sistemov avtomati
zacije. Bimetalni releji so sestavni del Iskrine usmeritve v proizvod
njo stikalne tehnike, ki je osnova energetskega dela sistemov za 
avtomatizacijo.

Na slovesnosti je imel pozdravni govor direktor TOZD 
Anton Drobnič. Slavnostni govornik je bil član predsedstva 
SRS Tone Bole. Pb kulturnem programu, ki je bil zelo kvali
tetno pripravljen, so podelili vrsto priznanj. Spregovoril je 
tudi Stane Preskar, predsednik poslovodnega kolegija Iskre 
DO Avtomatika. Predsednik skupščine občine Janez Lesjak 
je naistarejšemu delavcu izročil uporabno dovoljenje in s tem 
odprl novo tovarno. Sledilo je tovariško srečanje.

Temeljna organizacija že od 
samega začetka beleži izredno 
dinamičen razvoj. Pričeli so 
pred več kot dvajsetimi leti z 
desetimi delavci v takratni stroj
ni delavnici in proizvajali zrač
na ter oljna stikala in termo- 
člene. S preselitvijo strojne 
delavnice v Ljubljano je takrat 
še obrat v Dobrepolju pričel s 
proizvodnjo TV stabilizatorjev, 
močnostnih stabilizatorjev in 
tipk. Z ukinitvijo proizvodnje 
TV stabilizatorjev obrat prične 
proizvajati bimetalne releje. V 
tem času (1967) je v obratu že 
100 zaposlenih delavcev. Proiz
vodni program se sčasoma 
razširi tudi na pomožne releje. 
Tako leta 1975 150 delavcev 
proizvede že za 32 milijonov 
dinarjev izdelkov. Z razširitvijo 
programa proizvodnja še naprej 
skokovito narašča in leta 1978 
ob 200 delavcih doseže vred
nost 106 milijonov dinarjev. 
Lani dislociran obrat postane 
TOZD. Sedaj zaposluje 250 
delavcev, ki proizvedejo za 340 
milijonov dinarjev izdelkov, od 
česar je 60 % proizvodnje 
namenjene izvozu. Pomemben

je tudi podatek, da je 65% 
izvoza pomožnih relejev name
njenih konvertibilnemu področ
ju.

Iskra TOZD Stikalni in 
zaščitni elementi je pred dobri
mi 20 leti predstavljal zametek 
industrije v dobrepoljski dolini, 
danes pa je četrti najmočnejši 
gospodarski subjekt v občini 
Grosuplje. Z rastjo in razvojem 
obrata v samostojno TOZD, se 
je vzporedno razvijala tudi 
dolina in rasla socialna varnost 
prebivalcev. Izredna zraščenost 
s tukajšnjo krajevno skupnostjo 
in občino se odraža v tesnem 
sodelovanju pri vseh krajevnih 
akcijah, kamor so delavci Iskre 
vložili mnogo prostovoljnih 
delovnih ur in finančnih sred
stev. Sofmansirali so gradnjo 
vodovoda, sodelovali pri asfalti
ranju ceste Rašica - Videm, pri 
postavitvi transformatorske 
postaje, nove osnovne šole itd. 
Posebno aktivni so dobrepoljski 
Iskra ši pri pripravah in izvedbah 
vsakoletnih prireditev, kjer 
nastopa tudi pevski zbor temelj
ne organizacije. Plodno sodelo
vanje z občinsko skupščino

Grosuplje pa poteka preko 
OOZK in OZ S ter preko delega
cije zbora združenega dela in 
delegacij SIS.

Otvoritev novih proizvodnih 
prostorov za 250 članski kolek
tiv ne pomeni zgolj pridobitve 
novih delovnih površin. Nove 
zmogljivosti pomenijo pred
vsem novo, večjo možnost in

obveznost za razširitev obstoje
čega proizvodnega programa, 
dvig kvalitete proizvodnje, 
povečanje socialne varnosti 
delavcev in družbenega standar
da, večje možnosti za izvoz ter 
zaposlovanje novih delavcev z 
območja Suhe Krajine, kot 
enega od manj razvitih območij 
republike.

Z novimi prostori bodo 
Iskrini delavci v Dobrepolju pri
dobil 1750 m2 novih površin. 
Vrednost investicije je 99,5 
milijonov dinarjev, izvajalec del 
je Sil SGP Grosuplje TOZD 
Ingrad Vrhnika. Finančna kon
strukcija je naslednja: bančni 
kredit je znašal 39,7 milijonov 
dinarjev, združena sredstva 
SOZD Iskra so znašala 19,2 
miljona din, kredit izvajalca je 
bil 6,5 milijona din in lastna 
udeležba 33,7 mililjona din.

Ob tej delovni zmagi delavd 
Iskre v Dobrepolju stopsgo na 
novo pot. Delo v urejenem 
delovnem okolju bo nedvomno 
še izboljšalo gospodarjenje in s 
tem poslovne rezultate. Nova 
delovna pridobitev je rezultat 
dobrega dela in organske rasti 
delavcev tega kolektiva in 
uspešnega sodelovanja celotne 
SOZD Iskra.
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Gospodarjenje v prvih devetih mesecih
Občinsko gospodarstvo je doseglo v letošnjem 9-meseč- 

nem obdobju za 38 % več celotnega prihodka. Kljub temu 
pa rast ni zadovoljiva, glede na visoko rast stopnje inflacije. 
Glede na to, da se je povečal delež porabljenih sredstev v 
celotnem prihodku se kaže nižja rast dohodka, ki znaša le
32 % in je za 2 % pod republiškim povprečjem, kar je prvič 
po več \ letih spremljanja rasti dohodka. Tudi rentabilnost 
poslovanja gospodarstva je slabša, kot v preteklem obdobju, 
saj se kaže relativno nizka izkoriščenost povprečnih poslov
nih sredstev. Grosupeljsko gospodarstvo je v letošnjem 
9-mesečnem obdobju zaposlovalo povprečno 5.631 delav
cev, ali 117 delavcev več kot v lanskem obdobju, kar pomeni
2 % rast, ki je v skladu z resolucijo. Povprečno obračunani 
čisti osebni dohodek na delavca je v OZD gospodarstva 
znašal 10.215 din in je bil za 29 % višji od preteklega 
obdobja. Najnižie obračunane čiste osebne dohodke o zapo
slenosti so imeli Štolama Dobrepolje, ki posluje z izgubo, 
višina čistih osebnih dohodkov pa je 8.762 din. Najvišje 
obračunane čiste osebne dohodke pa so prejemali zaposleni 
v SGP Grosuplje TOZD DSSS in sicer 14.181 din, v DO 
instalacije Grosuplje 13.450 din, v DO Guma Grosuplje 
12.346 din, IMP Livar DSSS 12.354 din, POZD Elektroservis
12.116, DO Kovinastroj Grosuplje 11.855 din, IMP livar 
TOZD Vipoi 11.311 itd.

Posebno zaskrbljujoči so podatki, ki kažejo, da se gospo
darstvo ne drži sprejetih usmeritev, glede delitve dohodka in 
da bo ob takem trendu delitve prišlo do bistvenega zmanjša
nja reprodukcijske sposobnosti.

SKUPNA PORABA
V OBČINI ZA LETO 1982

Skupna poraba planirana v začetku leta 1981 je znašala 
na nivoju občine 307 milijonov din z valorizacijo programov 
pa znaša skupaj 338 milijonov din. Načrtovana sredstva v 
letu 1982 se bodo predvidoma povečala, glede na planirano 
rast dohodka za 18 %, tako da bo celotna skupna poraba 
znašala nekaj manj kot 400 milijonov din, ob tem pa se bo 
zmanjšala tudi obremenitev gospodarstva, saj je skupna 
prispevna stopnja predvidena v letu 1982 iz bruto osebnih

dohodkov predvidena 22 %, kar je za 0,79 % manj kot pa je 
znašala prispevna stopnja v povprečju v letu 1981. Posamez
ne prispevne stopnje;oz. programi se različno gibljejo, glede 
na različno problematiko, največ pa se povečuje program v 
Izobraževalni skupnosti, kjer se kažejo velike težave pri 
financiranju redne dejavnosti in dokajšnje zaostajanje 
osebnih dohodkov na področju izobraževanja. Kljub velikim 
težavam na področju družbenih dejavnosti pa m kakor niso 
sprejemljivi predlogi po povišanju sredstev ne glede na rast 
dohodka, ker bi vsako nadaljnje povečanje obremenitev 
gospodarstva predstavljajo še večje poglabljanje problemov 
gospodarstva samega.

Začasne prispevne stopnje za interesne skupnosti pa so 
predvidoma naslednje:

1. Prispevne stopnje
iz bruto osebnega dohodka prispevna

stopnja
Občinska skupnost otroškega varstva 
— prispevna stopnja po domicilu 0,98
- prispevna stopnja po debvnem mestu 1,25

Izobraževalna skupnost 6,37
Občinska kulturna skupnost 0,47
Občinska telesnokultuma skupnost 0,22
Skupnost socialnega skrbstva 0,72
Skupnost zdravstvenega varstva 

(za nadomestilo osebnega dohodka 
v času nezmožnosti za delo 1,55

2. Prispevne stopnje iz dohodka 
po osnovi bruto

osebnih dohodkov
Skupnost zdravstvenega varstva 9,65
Skupnost za zaposlovanje 0,18

3. Prispevne stopnje
iz dohodka po osnovi dohodka

Občinska raziskovalna skupnost 0,03

DRUŽBENI DOGOVOR
O POSPEŠEVANJU RAZVOJA MANJ RAZVITEGA 
PREDELA DOLENJSKE

Suha Krajina, ki jo sestavljajo KS iz štirih občin, se lahko sklad- 
neje razvija samo po enotnem razvojnem načrtu. Zato so se poveza
le vse občine, to je Grosuplje, Kočevje, Novo mesto in Trebnje. Kaj 
je do zdaj uspela uresničiti grosupeljska, kamor spadajo krajevne 
skupnosti: Ambrus, Krka, Muljava, Videm-Dobrepolje in Za
gradec?

Suha krajina je brez ustrez
nih prometnih povezav ostajala 
odmaknjena od razvitejših pre- 
debv.

Mladi in drugi za 
delo zmožni ljudje so odhajali 
za delom v industrijske kraje, 
največ v Ljubljano in Novo 
mesto, zato je tu v povprečju 
veliko več starih ljudi kot 
drugod na Dolenjskem ali v 
Sloveniji. In veliko več kmečke- 
ga prebivalstva kot drugod. 
Toda od majhnih posestev s 
slabo kakovostjo zemljišč se ne 
da živeti. Možnosti za zaposli
tev v industrijskih obratih doma 
so majhne - delo ima le okoli

1000 prebivalcev. Tako je dnev
no odhajanje na delo v oddalje
ne kraje skoraj nujno. Zato je 
osnovni cilj do leta 1985: zago
toviti pogoje, da se bo odselje
vanje iz Suhe krajine zaustavilo. 
To pa bo možno doseči z - 
močnejšimi gospodarskimi 
dejavnostmi, vsaj polovica zapo
slenih naj dela na območju 
Suhe krajine, - dvigniti je treba 
poklicno in izobrazbeno raven 
mladine, - hitreje urejati cestne 
povezave, komunalne naprave, 
zlasti pa preskrbo s pitno vodo.

Za pospeševanje kmetijstva 
je izdelana študija. Z agromelio
racijo zemljišč se bo pričelo

naslednje leto in to s pomočjo 
mladinskih delovnih brigad.

Od industrijskih obratov je v 
načrtu ostala Štolama v Pod
gorici, odprli pa so nove proiz
vodne prostore Iskre v Pred- 
strugah, ki sodijo v KS Dobre
polje. Nared je tudi tovarna 
nladnovodnih armatur v IMP- 
jevi temeljni organizaciji Livar
na v Ivančni gorici, Id bo lahko 
zaposlila okrog 200 novih 
delavcev.

Od predvidenih vlaganj za 
povečanje zmogljivosti trgovine 
so letos zgradili trgovino v 
Dobrepolju in v Zagradcu, za 
trgovino v Ambrusu pa se pri
pravlja šele dokumentacija.

Območje Suhe krajine ne 
sme zaostajati tudi na področju 
vzgoje, vendar je program - do 
leta 1985 zajeti v predšolsko 
varstvo 180 ali 20 odstotkov 
otrok - težko uresničljiv. Letos 
naj bi na Muljavi uredili vrtec za 
25 otrok, vendar ga niso.

Šolska poslopja so 
stara in prostori neustrezni, da

o opremljenosti ne izgubljamo 
besed. Velika prostorska stiska 
je bila zlasti v Vidmu, zato so 
tudi predvideli gradnjo nove 
šole, ki so jo končali po načrtu 
lansko leto. V tem kraju so 
obnovili tudi kulturno dvorano. 
V zadnjem času se je gradilo 
veliko vodovodov.

Na območju grosu
peljske občine so uspeli pripe
ljati vodo do Bakerca in Pod- 
bukovja, prav zdaj pa priprav
ljajo tehnično dokumentacijo 
za Veliko Globoko in okoliške 
vasi.

Denar za uresničitev zastav
ljenih ciljev zagotavljajo občine 
v okviru svojih programov. 
Želele pa bi, da bi imela tudi 
manj razvita območja prednost 
v republiški resoluciji za prihod
nje leto. Zdaj posebnih sredstev 
za pomoč Suhi krajini, ni, 
določene ugodnosti imajo le 
tisti, ki tam vlagajo ali v gradnjo 
industrijskih obratov ali v 
posodobitev cest, gradnjo vodo
vodov in električne napeljave.

NL
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Gmotni položaj trgovine vse slabši
Kot že večkrat doslej, je izvrSlni 

odbor Splošnega združenja trgovine 
Sk>venije pred kratkim ponovno 
razpravljal o ekonomskem položaju 
trgovine, predvsem trgovine na 
drobno v SR Sloveniji v luči predla
ganega osnutka zveznega odloka o 
določitvi naj višje ga absolutnega 
deleža za pokrivale stroškov trgo
vine na drobno.

V nadaljevanju v celoti povze
mamo njegove ugotovitve o gmot
nem položaju slovenske trgovine, ki 
se v enaki meri odražajo tudi v re
zultatih poslovanja naše DO, katere 
pretežni del dejavnosti je trgovina 
na drobno.

„V razpravi je bilo ugotovljeno, 
da se ekonomski položaj trgovine v 
SR Sloveniji, ki izhaja iz analize 
njenih poslovnih rezultatov v letih 
1977-1981 konstantno slabša, kot 
posledica nekaterih nerešenih vpra
šanj in problemov, ki ogrožajo njeno 
normalno poslovanje, s tem pa tudi 
njeno družbeno funkcijo posrednika 
blaga in oskrbovalca tržišča. 
Osnovni vzrok za tako stanje je 
dejstvo, da trgovina ne krije svojih 
stroškov poslovanja, sgj že od leta 
1971 z nekaj prekinitvami veljigo 
absolutne marže, zlasti pa se je polo
žaj poslabšal v škodo trgovine po 3. 
8. 1979, ko je bil sprejet Odlok o 
maksimalnih cenah za proizvode in 
storitve, ki je skoraj v celoti zamr
znil dosežene deleže v trgovini, kar 
ve^a še sedaj.

Osnutek odloka o določitvi 
najvišjega absolutnega zneska deleža 
za kritje stroškov prometa na drob
no za določene proizvode iz pristoj
nosti federacije, ki ga je pripravila 
Zvezna skupnost, slovenska trgovina 
ne more podpreti, saj iz podatkov o 
poslovanju trgovine v SRS z navede
nimi proizvodi v odloku izhaja, da 
so zatečeni absolutni deleži višji od 
sedaj predloženih, pa vendar ne 
zagotavljajo normalnega ekonom
skega položaja.

Člani izvršilnega odbora so spre
jeli naslednje sklepe:

- o ekonomskem položaju trgo
vine v SR Sloveniji je potrebno 
seznaniti pristojne republiške 
organe;

- v skladu z dogovorom na Zvezi 
skupnosti za cene, naj Republiška 
skupnost za cene določi nove abso
lutne deleže za kritje stroškov pro
meta pri maslu, mleku, kruhu in 
svinjskem mesu;

- v Republiški skupnosti za cene 
se zavzemati, da se pripravi predlog 
odloka o oblikovanju prodajnih cen 
iz pristojnosti republike v prometu 
blaga na debelo in na drobno, ki naj 
bi se uveljavil po prenehanju veljav
nosti odloka o naj višji ravni cen za 
vse proizvode in storitve;

- v Resolucijah o družbeno
ekonomskem razvoju SFRJ za leto 
1982 naj se v poglavju o politiki cen 
za naslednje leto upošteva tudi 
problematika oblikovanja cen v 
trgovini. Resolucijska določila je 
potrebno dopolniti v tem poglavju 
tako, da se trgovini omogoči enako
praven položaj z ostalimi gospodar

skimi panogami pri urejanju cenov
nih odnosov.'*

Glede na tak položaj ni presene
tljivo, če so tudi osebni dohodki 
delavcev v trgovini pod republiškim 
in občinskim povprečjem, ogroženi 
pa so tudi drugi temelji normalnega 
poslovanja v tej gospodarski panogi.

Vsem naštetim težavam pa se v 
zadnjem času pridružujejo še različ
na izsiljevanja proizvodnih delovnih 
organizacij po plačevanju za daljša 
časovna obdobja vnaprej, plačevanje 
v devizah itd.

Zaradi zelo omejenega zaslužka 
in omejenih možnosti najemanja

kreditov za obratna sredstva trgo
vina z največjo težavo pokriva stalni 
dvig vrednosti zalog, kot posledice 
visoke inflacije (rast cen). Tako je 
vrednost zalog v DO TABOR Gro
suplje samo v letošnjih 9 mesecih 
porasla za 30 milijonov dinarjev.

• SKUPŠČINA občinske izobraževalne skupnosti in skupščine 
OBČINE GROSUPLJE ZA SOLSKO LETO 1980/81

Sprejeli poročilo
Poročilo o šolstvu je Skupščina 

občine Grosuplje obravnavala na 
svoji seli dne 9. 12.1981, skupščina 
Občinske izobraževalne skupnosti 
Grosuplje pa na 16. redni seji dne 
21.12.1981.

Poročilo je bik) objavljeno v 
Delegatskem poročevalcu v prejši^i 
številki Naše skupnosti, tako da je z 
r(jim bilo seznanjeno večje število 
občanov in ne samo delegati obeh 
skupščin. Na sejah skupščine pa je 
bilo posredovano še Poročilo o 
stanju vzgoje in izobraževana v 
šolskem letu 1980/81 v občini 
Grosuplje, ki ga Je pripravil Zavod 
SRS za šolstvo, Organizacijska enota 
Ljubljana.

Obe poročili, ki sta bili na sejah 
skupščin posredovani delegatom 
predstavljata celovit pregled organi
ziranosti, delovanja, stanja, uspešno

sti in pomanjkljivosti vzgojnoizobra- 
ževaluh osnovnošolskih zavodov v 
naši občini. Splošna ugotovitev je, 
da leto za letom vse več osnovno
šolcev uspešno konča razred, saj Je 

h v šolskem letu dosegel že 
0%, in da osip učencev 

nenehno upada in je letos 4,3% 
(leto poprej 7 %). Nadalje te ugoto
vljeno, da interesne dejavnosti 
dobivajo v učnovzgoinem procesu 
vse večjo veljavo, saj je na osnovnih 
šolah v šolskem letu 1980/81 delo
valo kar 249 krožkov na raznih 
področjih, vendar pa je na šolah še 
vedno premalo proizvodnega in 
družbeno potrebnega dela usmerje
nega v kmetijstvo, industrijo in 
obrtno smer. Poročili sta navajali 
nadalje še podatke in problematiko 
šolske prehrane, prevozov, delovanja 
svetov staršev, svetov šol, planiranja

in načrtovalca življenja in dela šol 
ter nakazovala še obstoječe pomanj- 
kljivosti na teh področjih in po
trebne rešitve teh pomanjkljivosti.

Po obravnavi obeh poročil v 
organih občinske izobraževalne 
skupnosti in skupščine občine ter 
razpravi na skupščinah, sta obe 
skupščini poročilo sprejeli z nasled
njimi osrednjimi zaključki, priporo
čili in predlogi:

- šole morajo dajati večji pouda
rek prizadevanjem za izboljševanja 
kadrovske strukture zaposlenih In 
zagotavljanju kadrov za defidtama 
področja
. še nadage krepiti materialno 
osnovo vzgoje in izobraževanja z 
nabavo sodobnih učnih pripomoč
kov in reševanjem prostorske stiske

- letno planiranje živ^enja in 
dela šol mora biti opravljeno Pravo
časno, istočasno pa izdelani tudi 
realni finančni načrti

- vzgojnoizobraževalno delo 
morajo šole planirati in organizirati 
tako, da bodo izkoriščene vse no
tranje rezerve na tem področju in v 
nuj večji meri posvetiti skrb dobre
mu gospodarjenju

-v obstoječe oddelke podalj
šanega bivartja vnašati več progra
mirano kvalitetnega dela in elemen
tov celodnevne osnovne šole

- še bolj aktivirati delo svetov 
staršev in svetov šol

- po prehodu na usmerjeno 
izobraževanje okrepiti povezovanje 
šol z delovnimi organizacijami in 
okoljem sploh

- v vzgotnoizobraževalni proces 
vključevati še več zunanjih so^e' 
lavcev

I- DPO, KS in OZD so 
dolžne'podpreti prizadevanja šol In 
jim pomagati pri bogatenju vsebine 
interesnih dejavnosti učencev

- prevoze učencev prilagoditi 
organizaciji dela na šolah, da bi tudi 
učencem vozačem omogočili 
normalno vključevanje v interesne 
dejavnosti

- vloga ravnatelja kot pedagoške
ga vodje šole se mora okrepiti in v 
bodoče posvetiti več pozornosti 
sistema - tehničnemu spremljar^u 
vzgojnoizobraževalnega dela

- preveriti ustreznost obstoječe 
šolske mreže v občini, še posebej 
podružničnih šol

- nenehno izbo H še vati odnose na 
šolah

- čim prej urediti enoten pristop 
k nagrajevanju delavcev v vzgojno- 
izobraževalnih zavodih.

Za eno od naslednjih sej skupščin 
bo na pobudo Izvršnega sveta 

H>ščine občine Grosuplje posre
dovano še poročilo o finančnem 
stanju šol, strukturi zaposlenih, 
osebnih dohodkih delavcev v vzgoji 
in izobraževarCu in materialnih 
stroških posameznih šol ter nasploh 
o gospodarjenju na šolah. B. S.

Priprave na volitve
Evidentiranje možnih kandidatov za delegacije družbeno

politične skupnosti in samoupravnih interesnih skupnosti se 
Aoraj končuje. Ugotavljamo, da je bil postopek evidenti
ranja dovolj široko zastavljen ter, da so koordinacijski odbori 
za volitve svojo nalogo usjpešno opravili v večjem delu sredin 
krajevnih skupnosti in združenega dela.

Marsikje so glede na podatke zadnjih poročil evidentiranje razširili 
z namenom, da nadaljnje delo v pred in kandidacijskih postopkih 
uspešnejše poteka. Pred nami so sedaj zahtevne naloge pred inkandi- 
dadjskin postopkov, ki zahtevajo ustrezno družbenopolitično 
aktivnost vseh nosilcev priprav na volitve, ki bodo potekale v mesecu 
marcu prihodnje leto.

Podatki tretjega poročila, ki smo ga posredovali v začetku decem
bra na Republiško konferenco SZDL kažejo, na nujnost širokega 
postopka evidentiranja in aktivnost vseh nosilcev volilnih priprav. Ob 
tem ugotavljamo tudi, da širina evidentiranja ni bila povsod taka, kot 
jih zahtevajo priprave. V postopku evidentiranja nismo iskali soglasja 
možnih kandidatov, nadaljnji postopek pa nas zavezuje, da prido
bimo ustrezno soglasje možnega kandidata, ki bo opravljal delegatsko 
funkcijo, ki mu je zaupana.

Prav tako je uspešno potekalo evidentiranje možnih kandidatov za 
nosilce funkcij na ravni občine. Kadrovske sprertembe so prisotne 
tako v Skupščini občine, kot izvršnem svetu, družbenopolitičnih 
organizacijah in samoupravnih interesnih skupnostih. Med evidenti
ranimi možnimi kandidati za te funkcije bo potrebno opraviti ožji 
izbor v skladu z merili in kriteriji ter doseči ustrezne kadrovske 
rešitve.

Evidentiranje možnih kandidatov je steklo tudi v občin
skem komiteju ZK. Konference osnovnih oiganizadj so 
obravnavale evidentiranje ter svoje soglasje in podporo dale 
dosedanjemu predsedniku OK ZKS tov. Korošcu. Tovariš 
Bogdan Korošec je dosedanjo funkcijo opravljal nepoklicno, 
Za sekretaija OK ZKS je evidentiran tov. Andrej Ambrožič 
dosedanji vršilec dolžnosti direktoija šolskega centra Ivančna 
gorica - Stična.
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POMEMBNA PRIDOBITEV ZAGRADCA

Nova pošta

Ob občinskem prazniku so v Zagradcu odprli večnamenski 
objekt v katerem so tudi novi prostori za pošto Zagradec — Stavbo 
je v slabem letu postavilo SGP Tegrad - 90 kvadratnih metrov — 
Vrednost 2,4 milijonov din.

Zagraška pošta je bila dolga 
leta v stari zgradbi, stiskala se je 
v enem samem prostoru, ki je 
bil brez sanitarij in primernega 
ogrevanja. Pozimi so jo imeno
vali ledenica in to ime je upravi
čeno zaslužila. »Neprestano 
smo bili prehlajeni/* pravi 
upravnica pošte v Zagradcu 
Marija Korbar. »Novi poštni 
prostori so nam zato še toliko 
bolj dragoceni.** Svetli novi 
prostori, ki so v sodobnem 
večnamenskem objektu o kate
rem smo že pisali, merijo kar 90 
kvadratnih metrov. Vejali so 
2,4 milijona dinarjev. Za veli
kim ptt znakom na pročelju 
pošte so veliki prostori za upo
rabnike, manipulativne delavce, 
dostavljače, sanitarije, garde
roba in čajna kuhinja.

»Srečni smo, saj se tolikšne

krajani. Na žalost je ostalo le 
pri željah.**

Področje zagraške krajevne 
skupnosti, kije med manj razvi
timi v Suhi krajini obsega 16 
vasi in zaselkov v katerih živi 
skupaj več kot 2000 ljudi. 
Pismonoši Jože Šišmaš in Alojz 
Frlin jim, razen v oddaljena 
zaselka Korinj in Kamni vrh, 
vsakodnevno dostavljata pošilj
ke. Pted leti je imela pošta v 
Zagradcu en sam dostavni okraj 
in pomožno pošto v Ambrusu, 
pet kilometrov oddaljeni vasi. 
Na pobudo krajanov so pozneje 
tudi v Ambrusu uvedli dostavni 
okraj. Pošiljk je veliko, če ne za 
krajane, pa za obrate tovarn 
Rašice, Varnosti in Elektro.

Tudi na pošti je največ dela ob 
izplačilnih dneh. Banke v Za
gradcu namreč nimajo.

Delavci sodijo po samo
upravni organiziranosti v TOZD 
PTT Kočevje. Povezava s te
meljno organizacijo je kljub 
prostorski oddaljenosti dobra.
Zbori delavcev so organizirani v 
popoldanskem času; tako da se 
jih lahko udeleže vsi trije za- 
graški ptt delavci. V temeljni 
organizaciji so tudi prizadevni 
glede stabilizacijskih prizade
vanj. Varčujejo pri razsvetljavi, 
tiskovinah in skrbno pazijo, da 
se družbena lastnina ne poško
duje. Prijeten, složen kolekti so

■(iz reportaže v Signalih)

Obujanje tradicij
Znana družbenopolitična delavka Mara Rupena je 2. 11. 

obiskala Šolski center Ivančna gorica-Stična. S člani tam
kajšnjega zgodovinskega krožka in kluba OZN seje pogovar
jala o dogajanjih v predvojnem obdobju, NOB ter o aktual
nih družbenopolitičnih dogajanjih.

KS ŽALNA

Delovne akcije v letu 1981

ga udobja nismo nadejali,“ sije 
Mariji veselje iz oči. Zadovoljni 
smo tudi krajani, saj je nov 
objekt ponos vasi. Na pošti je 
tudi medkrajevna telefonska 
govorilnica. Prostori so funkcio
nalno in estetsko dobro urejeni. 
Opremo so izdelali v TOZD 
PTT servis. Za krajevno skup
nost in bližnjo okolico je naj
večja dragocenost nova telefon
ska govorilnica, ki je postavlje
na pred poslopjem in je kraja
nom na voljo tudi v času, ko je 
pošta zaprta. Detovni čas za
graške pošte je med tednom od 
8. do 14. ure, ob sobotah pa do 
dvanajste. »To je tudi največia 
težava,“ pravi Marija, »in če bi 
si pri svojem delu v novih 
poštnih prostorih sploh lahko 
še kaj želela, bi si le to, da bi 
imela kakšno prosto soboto. S 
predlogom so se strinjali tudi

KS Žalna z okoli 900 prebi
valci v petih vaseh spada med 
srednjevelike v naši občini. S 
svojim delom in veliko zagna
nostjo pa jo lahko uvrščamo 
med najbolj aktivne.

Tudi v letošnjem letu se 
lahko pohvalimo z velikimi 
delovnimi zmagami. Že spomla
di smo dokončali še zadnjih 
400 m vaške kanalizacije, tako 
da je ni hiše (razen šole), ki ne 
bi imela priključka na glavni 
vod.

Vaščani Plešivice so s svojim 
nesebičnim delom asfaltirali 
cesto v dolžini 500 m iz vasi na 
regionalno cesto Grosuplje- 

- Krka, ki še vedno čaka na re
konstrukcijo in prepotreben 
asfalt vsaj skozi vasi Lobček in 
Luče, saj neznosen prah, poseb
no v poletnih mesecih, ogroža 
pitno vodo po vodnjakih.

Veliko delovno zmago so 
slavili vaščani Vel. Loke, saj so 
v dobrih 35 dneh končali 
dodatno vodovodno zajetje. 
Delali so vsi vaščani od pionir
jev pa do najstarejših. Izkopali 
in zasuli so 1540 m nove vodo
vodne trase, napravili novo 
zajetje, v katerega so vgradili

veliko peska, cementa, beton
skih in plastičnih drenažnih 

cevi ter ostale pomožne naprave 
in instalacije. Pri vsem tem delu 
so opravili 1100 delovnih ur, 35 
ur pa s traktorji in konji, kajti 
delo je bilo zelo težko in napor
no.

V vasi Mala Loka so postavili 
štiri luči javne razsvetljave, v 
gradnji pa je tudi telefon, ki ga 
doslej ta vas še ni imela.

Prebivalci vasi Luče in zasel
ka Dole pa so posuli in popra
vili vse krajevne ceste, imajo 
pripravljene že vse cevi za glavni 
vod vaške kanalizacije in nadalj
nja dela so v polnem teku. ob 
cesti na Šoli pa je zasvetila tudi 
javna razsvetljava. \ Vsa 
zgoraj našteta dela so 50 % fi- 
nancirana iz III. samoprispevka, 
z dodatnimi prispevki naših 
krajanov in prostovoljnimi deli. 
Za naslednje leto si je svet KS 
zadal kot prioritetno nalogo, 
dobiti več novih telefonskih 
priključkov, rekonstrukcijo 
vodovodnega zajetja, nove 
trafopostaje v Žalni in racional
no vzdrževanje obstoječega.

France Čebašek
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Akcija, ki poteka v KS

Na pobudo OK SZDL Grosuplje in ob strokovni pomoči občin
skega inšpektorata je Delavska univerza Grosuplje že začela z izva
janjem začetnega programa v posameznih KS naše občine.

Najprej smo akcijo izvedli v KS Temenica, saj smo tu vedno 
dobili podporo- Tudi tokrat sta se KK SZDL Temenica in vodstvo 
OŠ Temenica takoj vključili v delo.

V soboto, 21. decembra 1981 ob 14. uri smo organizirali za vse 
člane potrošniškega sveta, gospodinje in vse krajane predavanje z 
razpravo. V uvodnem delu je Albina Podobnik, načelnik občin
skega inšpektorata, seznanila vse navzoče z vlogo in nalogami 
POTROŠNIŠKEGA SVETA v KS. V drugem delu pa je sledilo 
strokovno predavanje na temo: PRAVILNA UPORABA IN KO
RIST ZMRZOVALNE SKRINJE v našem gospodinjstvu (Ela 
Kavčič - LTH Škofja Loka).

Ob obeh temah se je razvila živahna razprava. Za konec je bila še 
degustacija - pokušnja mesnih izdelkov MERCATOR Ljubljana. 
Istočasno pa je od 13. ure potekala v OŠ Temenica prodaja zniža
nih izdelkov tovarne RAŠICA.

Podobni program bomo skušali realizirati tudi v drugih KS. (4. 
decembra 1981 je na programu v KS Šentvid pri Stični, 6. decem
bra 1981 v KS Polica itd.). j Angelca LIKOVIČ

Izvajanje zimske službe
V zadnjih letih se je pokazalo, da pooblaščeni izvajalci zimske 

službe, kakor tudi KS in občani sami niso poskrbeli za pravočasno 
odstranitev snega z javnih prometnih površin, kar pa ima lahko 
najrazličnejše posledice. Zaradi tega je SO v letu 1980 sprejela 
odlok o ureditvi cestnega prometa v naseljih in zimske službe na 
območju občine Grosuplje.

Pb določilih navedenega odloka sta pooblaščena izvajalca 
zimske službe Obrtno komunalno podjetje Univerzal Ivančna 
gorica in Komunalno podjetje Grosuplje, in sicer za kategorizirane 
in nekategorizirane javne ceste, za ostale prometne površine pa 
krajevne skupnosti na svojem območju. Zimsko službo opravljajo 
po potrjenem programu, izvajanje tega programa spremlja Komu
nalna skupnost občine Grosuplje, Id pa med drugim daje tudi 
pobude za morebitne spremembe organizacije zimske službe.

Za odstranitev snega in ledu s pločnikov, za odstranjevanje 
ledenih sveč s streh in žlebov, za posipavanje pločnikov ob pole
dici, za čiščenje uličnih požiralnikov in za zagotovitev odvodnja- 
vanja ob vozišču so dolžni poskrbeti hišni sveti, zbori stanovalcev, 
uporabniki in najemniki objektov, poslovnih hiš in lokalov ter 
lastniki zgradb.

S pluženjem oz. odstranjevanjem snega z javnih prometnih 
površin se mora pričeti, ko zapade 10 cm snega, s pločnikov pa ko 
zapade več kot 10 cm snega, in sicer zjutraj najkasneje do 7.00 ure. 
Ob poledici pa se morajo javne prometne površine posipavati s 
soljo ali peskom.

Zgradbe, s katerih se lahko vsuje snežni plaz, oz. odteka voda, ki 
ogroža varnost občanov in premoženje morajo imeti ustrezno in 
redno vzdrževalne snegolove in žlebove.

V/jrimeru, da izvajalci zimske službe ne bodo pravočasno pri
stopili k izvajanju zimske službe, bo oddelek za urbanizem in grad
bene zadeve primoran uporabiti kazenske določbe zgoraj navede
nega odloka. Oddelek za urbanizem in

gradbene zadeve

Pisemske skrinjice
Na področju pošte Grosuplje in ostalih pošt v naši občini 

iz leta v leto nastaja večja potreba po pisemskih skrinjicah. 
Stanovanjski bloki imajo to že urejeno. Individualne hiše pa 
tega večinoma nimajo.

Pisemske skrinjice bo mogoče kupiti pri vsakem večjem 
trgovskem centru. Proizvajalec je Notranja trgovina - obrtna 
kooperacija Žalec. Reklamne lepake so pošte že dostavile ptt 
uporabnikom. Skrinjice je možno montirati na zid, ograjo ali 
posebno stojalo.

Znano je, da dostavljači v odsotnosti naslovnika navadne 
pošiljke zatikajo za kljuke in na vrata. Pogosto te pošiljke 
raznaša veter ali kako drugače padejo na tla in se lahko tudi 
izgubijo. Pisemske skrinjice montirane na vrtno ograjo, 
dostavljača obvarujejo tudi pred nadležnimi psi.

Z nabavo pisemske skrinjice bodo pošiljke vame pred 
poškodbo in izgubo, dostavljačem pa bo delo zelo olajšano.

Tončka Ule

• NA POLICI

Delo mladih
Naša OO ZSMS se je vnovič povezala, vendar tokrat z mlajšimi 

člani. Z delom smo pričeli 3. maja 1981. Za seboj smo pustili zelo 
kratek čas in mogoče boste rekli: „Saj ni bilo v tem času nič 
narejenega.4* Vendar smo se že postavili na noge. Naredili in posto
rili smo že veliko del, ki so v našo korist in v korist krajanov na 
PoUci.

V naši organizaciji je samo 23 članov od teh pa lahko pohvalimo 
le kakih 15 članov - mladincev, ki so res zagrabili za delo. Letos 
pa bo Število članov spet naraslo, tako da se bo organizacija razvi
jala na kulturnem in političnem področju. Preden smo pričeli z 
delom, smo si morali za silo urediti mladinski prostor, ki pa še 
sedaj ne ustreza. V prostoru je zelo močna vlaga. KS pa nam je 
obljubila sobo, ki bi jo uporabljali skupaj s kulturnim društvom.

Uspelo se nam je povezati tudi s PO v OŠ Polica. Mentorica 
Marija Dolinšek pa je z zadovoljstvom pristala na to ponudbo. 
Sedaj bomo skupaj pripravljali kulturne prireditve in s tem prispe
vali k napredku kulturne organizacije. MARJAN KNEZ

• OB TEDNU INVALIDOV

V DVZ Ponikve
Delovno varstveni zavod Po

nikve je 10. decembra obiskala 
Majda Gaspari, izvršna sekre
tarka CK ZKS s sodelavci. Ude
ležili so se razšinene seje osnov
ne organizacije ŽK in DVZ Po
nikve na kateri so se pogovarjali 
o vlogi članov ZK in proble
matiki, ki se pojavlja v delu za
voda. Sestanka so se udeležili 
tudi predstavniki nekaterih dru
gih republiških institucij, naše 
občine in krajevne skupnosti. 
Formirali so posebno komisijo, 
ki jo sestavljajo predstavniki 
republiških organov, DVZ,

občine Grosuplje in krajevne 
skupnosti. Skupina bo proučila 
celotno problematiko zavoda in 
položaj invalidov v tem zavodu. 
Na osnovi ocene te komisije bo 
januarja prihodnje leto organi
ziran ponoven sestanek.

V naši občini je skupno 
okoli 500 invalidov. Koordi
nacijski odbor pri OK SZDL se 
je razreševanju tovrstne proble
matike v letošnjem letu invali
dov precej posvečal, s svojimi 
aktivnostmi pa namerava nada
ljevati tudi v prihodnjem letu.
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• KS POUCA Le lastno delo prinaša napredek
Krajevna skupnost Policaje razpeta med moščanskimi 

in litijskimi hribi na eni, ter cesto Ljubljana-Zagreb na 
drugi strani. Vasice so že stoletja pripete kot drobni bi
serčki na gričevnat svetf porastel z gozdovi in razrezan s 
travniki in polji. Industrije ni, le nekaj obrtnikov in go
stilničarjev imajo. Z občinskim središčem jih povezuje 
avtobusna linija, ki pa ni rentabilna, saj potnikov, razen 
ob konicah, ni veliko. „Za Polico je značilno, da so si pri 
napredku veliko sami pomagali,“ pravi predsednik skup
ščine občine Grosuplje Janez Lesjak, ki jih je obiskal 
zadnje dni novembra.

m

Pavel Fine: predsednik krajevne 
konference SZDL: .Marsikaj 
težko razrešujemo zaradi dokaj 
velike razprostranjenosti. Gravi
tiramo na tri dele. To je Polica 
z Btečjim vrhom; Stare vasi in 
Traščine. No, težave vendarle 
razrešujemo. Tako smo pred 
kratkim poskrbeli, da denar, ki 
smo ga zbrati s samoprispev
kom, pa ga nismo mogli pora
biti za tisto, kjer je bilo najpo- 
trebneje, po dogovoru uporabili 
za kos asfalta proti Polici. 
Morda bi lahko narediti še več, 
če bi vložili še več prostovolj
nega dela. Tako smo pomagali 
pri ureditvi kanalizacije v Go
renji vasi, kjer so krajani poka
zali tudi precej pripravljenosti 
za prostovoljno delo. Zavedamo 
se, da moramo sami poprijeti, 
saj iz zraka ne bomo dobili ni
česar. “

France Zupančič: .flujno bi 
morati še bolj poživiti sodelova
nje med vasmi in krajevno skup
nostjo. Urbanistični plani za 
zazidljivost okoli vasi so preveč 
na papirju Ni pogovorov z last
niki zemljišč in z vaščani o tem, 
kakšna je zemlja. Ne želimo 
zazidljivih njiv, ampak kamnit 
teren. Več bi moralo biti po
govora na terenu “

Jože Vidic, predsednik KS: 
V bodoče bi moralo biti več 
hitrejših dogovarjanj s krajani. 
Sedaj namreč trajajo leta, med
tem pa se vse draži “

VEČ INFORMIRANJA

Albin Podržaj: ,JJam iz 
Dobja je Polica nekoliko od

rok. Gravitiramo proti Grosup
ljem. Smo na meji. Le malo 
smo vezani na sedanjo KS in po 
tihem razmišljamo morda o 
spremembah. “

Rudolf Kralj: ,Meje naj 
ostanejo take kot so, le ljudi bi 
morati več informirati o doga
janjih. Tako pa krajani premalo 
vedo in zato godrnjajo. Morati 
bi jih večkrat sklicati in jim po
jasnjevati, kaj se dogaja. Nato 
ne bo nihče silil iz krajevne 
skupnosti. “

France Zupančič: .JMorda bi 
tudi pomagalo, če bi v krajih 
uredili oglasne table. To najbrž 
ne bi bilo težko."

'-m.: m

Uredništvo na obisku

V prihodnjem letu bo uredništvo organiziralo obiske v 
posameznih krajevnih skupnostih naše občine. Skupaj z vo
dilnimi družbenopolitičnimi delavci občine pa bomo na teh 
pogovorih skušali dati odgovore na vprašanja krajanov, ki se 
bodo udeležili teh sestankov. Vabimo vse, da sodelujejo v 
čimvečjem številu.

NAČRTI

Rudolf Medved: ,Načrtu
jemo ureditev pokopališča. Se
danje je premajhno. Je pa pre
cej zadržkov zaradi posamezni
kov. No, letos naj bi ta problem 
razrešili. “

France Zupančič: .JPrihod- 
nje leto bi morali urediti trgo
vino. Sedanja je premajhna. 
Prodajati naj bi tudi gnojila in 
krmila."

KS POLICA V ŠTEVILKAH

stalni prebivalci 804
začasno prisotni 12
začasno odsotni 17
število gospodinjstev 211
število stanovanj 263

Polica — raztresena med griči.
Dušan Štefe: Precej težav je, 

ker ni novih telefonskih številk. 
Le do 14. ure imamo telefon v 
trgovini. Morda bi bila rešitev, 
da bi postavili javno telefonsko 
govorilnico. Tako bi si lahko 
pomagati vsaj v nujnih primerih.

RAZVOJ TURIZMA

Janez Lesjak: „Hribovje
okoli tromeje občin Moste- 
Polje, Litija in Grosuplje je iz

redno lepota neizkoriščeno. Tu 
so deviško čisti in lepi kraji za 
razvoj turizma. Skupno naj bi 
pripraviti projekte za ureditev 
cest, potov, gostišč in drugega- 
Za Ljubljano bi bilo to zelo za
nimivo rekreacijsko področje v 
njeni neposredni bližini. Ko je 
Ljubljana še v megli je tu sonce 

. in čist zrak. “Krajani pa ob tem 
menijo, da ne bi smelo biti pro
stora za hotele. Le kmetom naj 
bi nuditi ugodne pogoje za raz
voj kmečkega turizma.

PESKOKOPI

Pokrajino pa tu in tam 
osknmjajo tudi peskokopi. Za 
peskokop v Kožljevcu bi se nuj
no morali dogovoriti z gradbin
ci in komunald kako bo z 
vožnjami. Cesta zaenkrat ni pri

merna in morali bi jo urediti. 
Pristojbina za izkop peska naj 
bi bila 15 dinarjev za kubični! 
meter. Nekaj od tega bo dobila 
tudi KS Polica.

Anton Perme iz Dol se je 
spomnil tudi „črnega“ pesko
kopa v bližini njihovega kraja. 
Nujno bi morali preprečiti na
daljnje kopanje. O tem je bib 
sprejetih že nekaj dogovorov, a 
zaman. Cesta, ki je sedaj ureje
na, pa se zaradi izkopov pre
mika sem ter tja iz dneva v dan.

PREMALO
POSPEŠEVALCEV

France Zupnačič: .fremalo 
je pospeševalcev na našem 
koncu Včasih so hodili po 
vaseh in svetovali kmetom. 
Danes pa moramo v Grosuplje, 
če hočemo, da nam kaj povedo. 
Prav gotovo pa se zelo zani
mamo za novosti, večji pridelek 
hrane. Tudi kooperantom ne 
nudijo ničesar. Ker je premalo 
sodelovanja se kooperantski od
nosi krhajo. “

Na PolicT imajo tudi močno 
gasilsko društvo.
Rudolf Kralj:
Imamo nov urejen dom. Tudi 
orodje je. Društvo je aktivno. 
Sedaj je med gasilci tudi 10 
žensk, ki imajo svojo desetino. “

Prebivalci krajevne skupnosti 
Polica se zavedajo svojih težav. 
Obenem tudi nenehno iščejo 
odgovore na to, kako naj bi jih 
kar najuspešneje rezreševati. 
Marsikaj so še povedali na se
stanku v gostilni na Polici, kajti 
svoje krajevne prostore pravkar 
urejujejo. Hladno je bilo tisti 
večer na Polici, v vroč pogovor 
je nakazal marsikatero rešitev in 
usmeritev za kvalitetno delo v

<r‘hodnie- ■ IvoBnete
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• NA MULJAVI

Otvoritev samopostrežnice
V petek, 20. 11. 1981 seje 

na Muljavi zbralo veliko ljudi, 
ki so željno čakali, da bodo 
prvič stopili v novo trgovino.
Ta dan je namreč KZ Stična 
odprla še eno novo — adapti
rano samopostrežno trgovino.

V trgovini je 60 m2 prodajnega 
in 30 m2 skladiščnega prosto

ra. Ima trikrat več izdelkov, kot 
jih je imela prejšnja klasična 
trgovina.

Otvoritvi je prisostvovalo 
precej kmetic, kmetov in drugih 
potrošnikov ter predstavniki KS 
in občine. Ključe za novo trgo
vino je predal poslovodkinji 
Lampretovi predsednik gospo
darskega odbora Zadružne 
enote Muljava Alojz Hočevar iz 
Potoka pri Muljavi 3.

Želimo, da bi bili vsi kupci, 
še posebno pa vsi naši člani z 
novo trgovino zadovoljni.

ing. MILENA ROJEC

Med adaptacijo trgovine.

/:*2

> «

• 00 ZSMS VIDEM DOBREPOLJE

Aktivna mladina
Dne 28. 11. 1981 smo 

mladinci 00 ZSMS Videm 
Dobrepolje pripravili pro
slavo ob dnevu republike. V 
kulturnem programu so
sodelovali: Dekliški zbor
Videm Dobrepolje, pevski 
zbor Iskra, pionirji in mla
dinci OŠ 1. SPUB Tone 
Tomšič, folkorna skupina 
KUD France Prešeren iz 
Račne ... Slavnostni govor
nik je bil Slavko Medved, 
predsednik OK ZZB NOV 
Grosuplje. Na proslavi je 
sodelovalo približno 70
udeležencev, od tega 50 
mladih. Nekaj več je bilo 
tistih, ki so se tega sobotne
ga večera odločili, da stopijo 
v kinodvorano na Vidmu in 
si ogledajo, kaj mladina KS 
Videm Dobrepolje dela. 
Nekaj smo s to proslavo
vendarle pokazali. Spomnili 
smo se rojstva naše domovi
ne, v kateri nam je omogo
čeno to delovanje.

Tisti pa, ki so le z enim 
očesom (ali pa so še na tega 
zamižali) bežno preleteli 
plakate, ki so obveščali o 
proslavi, bodo revnejši za 
veliko spoznanje. Med njimi 
je tudi 30 povabljenih, v 
glavnem tistih, ki na sejah 
kritizirajo mladino, češ da ni 
aktivna, ali pa ji ne zaupajo 
dovolj. Zavedajte se tovariši, 
da bomo čez nekaj let mi na 
vaših mestih, da bomo zasto
pali nove, naprednejše ideje.
Zato včasih, ko zagledate na 
plakatu tisto znano vse
bino1*... 00 ZSMS VIDEM 
prireja ... “, si vzemite čas 
in si priznajte „Od njih pa 
res lahko kaj pričakujemo, 
saj so oni nosilci novega 
sveta.**

Zato nam pomagajte in 
opozarjajte na naše napake, 
s tem, da si delo ogledujete 
ali pa ga poznate.

Vesna COLIC

Ob otvoritvi.

Prvenstvo znanja 
»Tito — revolucija — mir«

Ob zaključnem tekmovanju 
Mladost v pesmi, besedi in 
spretnosti se mladi s svojimi 
mentorji že pripravljamo na nov 
krog prvenstva znanja Tito- 
revolucija—mir.

Olj tekmovanja je, da se 
vsako leto pionirji in mladinci 
več mesečno idejno politično 
usposabljajo in vzgajajo. V pre
teklem letu je v predtekmova
njih sodelovalo preko 500 
mladih iz vseh sredin, največ 
uspeha pa so imeli mladi iz 
osnovnih šol, Dekliškega vzgaja- 
lišča Višnja gora, krajevnih 
skupnosti Metnaj, Šentvid in 
Ivančna gorica ter mladi delavci 
iz IMF — DO livar Ivančna 
gorica.

Tema letošnjega kroga je 
posvečena 90-letnici rojstva 
tovariša Tita, Njen naslov je: 
TITOVO OBDOBJE.

Glede na pomembno in za 
mlade izredno zanimivo temo, 
pričakujemo, da bodo gradivo v

predtekmovanjih proučevali vsi 
t članj osnovnih organizacij 

ZSMS v organizacijah združe
nega dela, krajevnih skupnostih,i 
šolah in aktivih mladih zadruž
nikov.

Koordinacijski odbor, ime
novan pri občinski konferenci 
ZSMS, sestavljajo ga mentorji 
družboslovnih predmetov in 
predstavniki družbenopolitič
nih organizacij občine, že pre
jema prve prijave. Med njimi so 
prijavljeni ceu oddelki in razre
di šol ter celotno članstvo neka
terih osnovnih organizacij v 
krajevnih skupnostih.

K še večji množičnosti 
mlade vzpodbuja predvsem 
organizirana oblika prvenstva 
znanja, jasen cilj telonovanja, 
neumorni mentorji družboslov
nih predmetov ter ostali druž
benopolitični delavci, katerih 
pomoč pričakujemo tudi v 
letošnjem letu.

Jože Novak
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Varstvo otrok

• NEKAJ O DELU 00 ZSMS „L. ADAMIČ14

Kje je ozvočenje?

Vsakoletno poročilo so dne 
9.12. 1981 obravnavali vsi trije 
zbori občinske skupščine in ga 
sprejeli. Pred tem pa je poročilo 
že obravnaval izvršni svet Skup
ščine občine Grosuplje.

Do sedaj so se glede poro
čila, ki obravnava tako vzgojo 
in varstvo predšolskih otrok, 
investicije in denarne pomoči 
otrokom izoblikovali naslednji 
sklepi, predlogi in stališča:

Res je, da smo v tem šol
skem letu povečali kapacitete 
in v W0 vključili 179 otrok, 
od tega 41 dojenčkov v starosti 
od 8 mesecev do 2 let, vendar 
mora ostati pridobivanje pro
storov za širjenje vzgojnovar- 
stvenih kapacitet nadaljnja 
naloga skupnosti otroškega 
varstva ob povezovanju z OZD. 
Ker je v W0 vključenih le 
17 % vseh predšolskih otrok, 
moramo vzpodbujati in razvijati 
še druge oblike dela z otroci - 
varstvene družine, 80-umi pro
gram, cicibanove urice, ipd. za 
tiste otroke, ki niso v W0.

Priprava otrok na osnovno 
šolo teče v tem letu prvič v 
skupnosti otroškega varstva, 
zato je potrebno postopno 
širiti časovni obseg priprave iz 
120 ur na najmanj 180 ur. Pti 
tem pa seveda kaže poiskati 
možnosti za nastavitev vzgoji
teljev, ki bi to delo opravljali v 
rednem delovnem času, s tem 
da bi izvajali bodisi pripravo na 
šob, bodisi druge vzgojne de
javnosti v več oddelkih. Taka

organizacija bo bolj smotrna 
tako iz pedagoškega, kot iz 
ekonomskega vidika.

Glede dela v WO ob sobo
tah je potrebno proučiti 
možnost in se dogovoriti z 
OZD, da bodo le-te delale isto 
soboto v mesecu, kar bi tudi 
W0 omogočilo racionalnejšo 
organizacijo dela, ko bo določe
no soboto v varstvu več otrok, 
kot npr. sedaj (15).

Izdelati analizo o osebnih 
dohodkih zaposlenih v VVO ter 
proučiti višino OD, ki naj bi 
bila vsaj približno enaka z 
višino OD drugih delavcev v 
družbenih dejavnostih, ob tem 
pa proučiti sedanje normative.

Denarne pomoči naj v pri
hodnje dobivajo le tisti otroci, 
katerih družine z vsemi pre
jemki in lastnimi prizadevanji 
ne morejo zagotoviti otrokovih 
življenjskih potreb, del sredstev 
pa namenjati v neposredne 
oblike (subvencioniranje oskr
bnine v VVO, letovanje, otroš
ka igrišča, ipd.)

V prihodnje je potrebno 
zagotoviti tudi bolj usklajene in 
socialno sprejemljive kriterije o 
udeležbi staršev k oskrbnini v 
VVO ter pri tem upoštevati vse 
dohodke, ki jih družina ima.

V mesecu decembru pa 
bosta poročilo obravnavali še 
skupščini Skupnosti otroškega 
varstva Grosuplje in Občinske 
skupnosti socialnega varstva 
Grosuplje na svojih rednih 
sejah.

Eli ca Malnar

V 00 ZSMS na šoli je včla
njenih 130 mladincev in mla
dink. Vsi mladinci na šoli so 
delovni, še posebej pa so se 
izkazali člani predsedstva (15 
mladincev). MPŠ smo se udele
žili: Čukajne Brigita, Ema
Perme, Vesel Tomaž in Konda 
Martina. Vsega znanja, ki smo si 
ga pridobili v oktobru ne mo
remo pokazati v praksi, nekaj 
pa smo le naredili. Prve dni 
novembra smo pripravili na šoli 
posvet mentorjev, ravnateljev in 
predsednikov 00 ZSMS vseh 
šol. Na posvetu smo izmenjali 
izkušnje, uskladili programe 00 
ZSMS na šoli. Sprejeli smo tudi 
sklep o večjem sodelovanju na 
športnem in kulturnem področ
ju. Posvet smo popestrili s 
kratkim kulturnim programom. 
Predstavila se nam je skupina 
Requiem, ki jo tvorijo Sašo 
Hribar, Beno Štepic in Jure 
Gošnik. Kljub slabemu ozvoče- 
nju smo fante z veseljem poslu
šali. Na sestanku 00 smo se 
dogovorili, da fante še enkrat 
povabimo in jih predstavimo 
vsem učencem.

Zadovoljni smo se lotili 
novih akcij. Sodelovali smo na 
kvizu v Višnji gori. Nismo bili 
prvi, a nam to ni vzelo delovne
ga elana. Za naslednji teden 
(21. 11.) smo pripravili razstavo

V prejšnji številki Naše skup
nosti smo pisali o čmi jami 
zakoncev Jesih v k.o. Šmarje. 
18. novembra so ob 8. uri 
delavci Komunalnega podjetja 
GrosimKe ob prisotnosti delav
cev PM Grosuplje pričeli s 
6-urnim zasipavanjem. Investi
tor je prišel šele okoli 10. ure in 
se temu ni upiral. Zanimalo ga 
je le, koliko ga bo to veljalo.
Računa še ni, povemo pa, da 
zasip črne gradbene jame velja 
od 8000 do 10.000 dinarjev.

Poleg tega pa črnograditelja 
čaka še obisk pri sodniku za 
prekr&e, Id mu po zakonu o 
urbanističnem planiranju lahko 
izreče kazen do 30 dni zapora

slik Bena Štepica v avli nove 
šole in nastop skupine 
Requiem. Napisali smo plakate, 
prosili za dovoljenje vodstvo 
šole, se dogovorili s tov. učitelji 
za čas nastopa (12.30). Težko 
pričakovani petek je nastopil. 
Beno je razstavil slike že v 
dopoldanskih urah. Med 
odmori smo si jih ogledovali, se 
z njim pogovarjali,... Težko 
smo sledili pouku. Nekaj minut 
pred zvenenjem, tik pred 
časom nastopa, sem morala 
učence obvestiti, da skupina ne 
bo nastopila zaradi tehničnih 
težav. Učenci in tov. učitelji so 
si z zanimanjem ogledovali raz
stavo. Učenci so spraševali: 
„Zakaj ni koncerta? “ Težko 
sem pojasnila vsem, da so nam 
na kulturni skupnosti Grosuplje 
obljubili ozvočenje, v petek pa 
ga ni bilo. Razočarani so se 
učenci vračali iz šole.

Razmišljala sem, kako naj 
drugič obljubim nekaj, potem 
pa stvar propade zaradi »teh
ničnih težav'1. Ni tak odnos 
neodgovoren do mladih in do 
nastopajočih? Vse bolj jasno 
mi postaja, zakaj mladina v 
Grosupljem ni aktivna. Bo tudi 
naša osnovna organizacija 
ZSMS vrgla puško v koruzo?

in do 10.000 dinarjev denarne 
kazni.

Urbanistični inšpektor 
Kopriva Soča nam je povedala, 
da je pri delu na področju 
Šmaije—Sapa odkrila dva nova 
primera črnih gradbenih izko
pov na področju Farov&ega 
hriba in Velikega vrha. V obeh 
primerih bo ukrepala enako kot 
v primeru zakoncev Jesih. 
Podobna usoda pa čaka tudi 
začete črne gradnje, ki so jih 
odkrili na Muljavi, ob cesti 
Muljava—Oslica in na Duplici 
nasproti predvidene nove loka
cije smetišča v Stehanu.

Črnograditeljem se torej 
pišejo ,^1™“ dnevi. Ivo Brečič

Ema Perme 
Martina Konda

POD INŠPE KTORJEVIM 
DROBNOGLEDOM

Črne jame se zasipajo
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• VZGOJA ENOT IN ŠTABOV TO V OBČINI GRO- 
SUPLJE ZA LETO 1981

Opravljena analiza
V mesecu novembru je bila 

opravljena analiza vzgoje enot, 
Štabov in poveljstev TO v 
občini Grosuplje za leto 1981. 
Na njej so poleg pripadnikov 
štabov in poveljstev ter povelju
jočih v enotah TO sodelovali še 
komandant TO ljubljanske 
pokrajine in najvišji družbeno
politični delavci občine Gro
suplje.

V obsežnem uvodu, ki ga je 
podal komandant TO občine 
Grosuplje tov. Janez Lesjak ml., 
je nanizal številčne podatke o 
času vzgoje, udeležbi pripadni
kov TO v vzgoji, doseženih 
uspehih, še obstoječih pomanj
kljivostih ter opremljenosti in 
izurjenosti pripadnikov enot, 
štabov in poveljstev TO.

Glede na rezultate, ki so se 
pokazali v jesenski mobiliza- 
cijsko-taktični vaji domala vseh 
enot TO, ki se formirajo v 
občini Grosuplje, velja zaklju
čiti, da je bila vzgoja dobra, 
kvalitetna in da so bila izpolnje
na pričakovanja.

Planirana vzgoja za leto 
1981 je bila izpolnjena 100%, 
razen ene enote, kateri se je

plan vzgoje spremenil na pred
log višjega poveljstva. Udeležba 
vojaških obveznikov, enot in 
poveljstev na vzgoji je bila 
91 %, kar je zelo pohvalno in 
tudi garant za dobro izurjenost 
in delovanje v primeru potrebe.

Zaradi neuspele mobilizacij- 
sko-taktične vaje v letu 1980, je 
v letu 1981, poleg rednega pro
grama vzgoje, bil vsak obveznik 
v TO na dodatnih vajah ali 
sestankih še poprečno dvakrat. 
Uspeh teh dodatnih vaj ni izo
stal, kar je pokazala ponovljena 
mobilizacijsko-taktična vaja to 
jesen. Seveda je bilo opravljeno 
tudi precej organizacijskih spre
memb v enotah, ki so k uspehu 
gotovo dodale svoj delež. 
Opravljena je bila pregrupacija 
pripadnikov, delna predelava 
dokumentov in podobno. To 
vajo so pozitivno ocenili tudi 
krajani, kjer se je enota zbirala 
in se pohvalno izrazili o redu, ki 
je vladal med zbiranjem, splošni 
disciplini pripadnikov, ipd. Pre
pričani smo, vsaj po izjavah 
sodeč, so tokrat bili ponosni na 
naše enote TO. Na to pa so 
lahko ponosni tudi pripadniki

• USPOSABLJANJE DELOVNIH UUDI IN 
OBČANOV ZA NALOGE SPLOŠNE LJUDSKE 
OBRAMBE IN DRUŽBENE SAMOZAŠČITE V 
LETU 1982

PROGRAM POUKA
V začetku leta 1982 bo oddelek za ljudsko obrambo 

Skupščine občine Grosuplje organiziral obrambno in samo
zaščitno usposabljanje delovnih ljudi in občanov, v sodelo
vanju z družbenopolitičnimi in strokovnimi dejavniki v 
občini.

Program je enoten in obvezen za vse delovne ljudi in 
občane, ne glede na njihovo razporeditev v razne sestavine 
splošne ljudske obrambe in družbene samozaščite, razen za 
tiste, ki so po zakonu oproščeni.

Vabila na predavanja in evidenco navzočnosti pri tem 
usposabljanju bodo prevzele krajevne skupnosti v dogovoru z 
občinskim upravnim organom za ljudsko obrambo.

V času od januarja do marca 1982 bosta obravnavani 
temi ,JDelovanje družbenopolitičnega in družbeno ekonom
skega sistema v krajevni skupnosti in temeljni organizaciji 
združenega dela v vojni in drugih izrednih razmerah", ter 
„Oklepna sredstva in vodenje boja proti njim". Skupni čas 
obeh tem je 3 šolske ure.

Prvi dve temi sta objavljeni v oktobrski in novembrski 
številki revije „Naša obramba".

V jeseni 1982 sta na programu še dve temi in to »Mobili
zacija v različnih pogojih" in ,.Diverzantsko dejstvovanje", 
ki bosta objavljeni v decembrski številki revije »Naša obram
ba", katero bodo prejela brezplačno vsa gospodinjstva v 
občini. Tako bosta lahko ti dve temi proučili, kasneje pa bo 
organiziran pogovor in pojasnjevanje v času 3 šolskih ur.

Vse teme bodo predavali oziroma vodili konsultacijo 
člani predavateljskega aktiva občine Grosuplje.

Točen razpored in čas predavanj bo objavljen v naslednji 
številki glasila »Naša skupnost."

S tem poukom in usposabljanjem prispevamo k razvijanju 
socialistične in samoupravne zavesti ter usposobljenosti za 
uspešno obrambno in samozaščitno delovanje v miru in v 
voj ni,zato smo prepričani, da se boste odzvali vabilu.

sami in gotovo jim bo to vzpod
buda za doseganje še boljših 
rezultatov.

Poleg vidnega napredka, ki je 
bil dosežen prav v tem letu, pa 
je analiza pokazala, da še > obsta

jajo tudi določene pomanjklji
vosti. Te se kažejo v še pre
majhnem poznavanju osebne 
oborožitve in oborožitve 
nasploh in pa določena neizvež- 
banost posameznih štabov, 
poveljstev in posameznikov v 
svojih funkcijah.

Glede na ugotovljene po
manjkljivosti, bo v naslednjem 
letu treba dati težišče vzgoje na 
vzgoji komandirjev vseh sto
penj, vigranosti štabov in po
veljstev in pa dobremu poznava
nju in spretnosti rokovanja s 
pripadajočo oborožitvijo.

Bogomir Sušič

11



Alkohol in alkoholizem — vsakdanja nevarnost

prisoten alkohol. Do konca oktobra letos je pri sodniku za prekrške Gro
suplje bilo obravnavanih čez tristo voznikov, ki so na našem območju vozili 
pod vplivom alkohola. V to že tako veliko število niso všteti tujci in mlado
letniki, zaradi posebnosti izrekanja ukrepov. Glede na ta dejstva se komaj
lahko zavedamo, kakšna je torej vsakodnevna nevarnost na naših cestah, ki 
nam nenehno grozi zgolj zaradi hude malomarnosti tistih, ki si takšno avan
turo privoščijo.

Pretirano uživanje alkohola in nezadovo^iva organiziranost in doslednost 
pri delu v gostinstvu, povzroča velikokrat najrazličnejše povode za kršitve 
Javnega reda in miru ter storitve kaznivih dejanj. Zaradi tega so miličniki 
morali samo v takšnih primerih intervenirati povprečno vsak dan enkrat v 
novembru mesecu. V teh intervencijah je bito deset kršitev takšnih, da

Šmarju, gos
vedno premalo zavedajo svoje dolžnosti v primerih, ko je potrebno zagoto 
viti red v lokalu. Nemalokrat se zgodi, da sami gostinski delavci izzovejc 
goste ali pa na žaljiv način postopajo z njimi, da se ti toliko razburijo, da jil

takšnega mnenja, da niso odgovorni za občanovo osebno in materialno 
varnost, dokler se ti nahajajo pn njih.

smo s tem 
m in družbo 
se ne morejo

Večina navedenih devijantnih pojavov so posledica občasnega uživanja 
ohola in alkoholizma, ki se pri nas vse bolj krepi. Zeto kruta resnica je, da 

je alkoholizem v porastu, zlasti med mladino in ženskami. Zato bo potrebno 
po vsej veijetnosti spremeniti mnenje o alkoholizmu. Alkoholizem ngj ne bi 
bila bolezen, saj statistike kažejo, daje to nazadnjaška oblika vedela oseb, 
ki bežijo pred sedanjostjo in njeno stvarnostjo. Dobro se zavedamo, da se 
proti alkonolizmu borimo, kolikor se da administrativno in to v stadijih, ko 
tak ukrep ne doseže več svojega vzgojnega namena.

Ce dovolimo, da ima alkoholizem epitet bolezni še naprej, 
omogočili rafinirano manipuliranje z družino, delovnim okolje: 
sploh. Torej, alkoholiki in občasni uživalci alkoholnih pojac s 
sklicevati na višjo sito, ki jih je pripeljala do tega stanja, ko so storili prekršek 
ali kaznivo dejanje, saj vsa pozitivna zakonodaja za takšna stanja ne izklju
čile krivde.

Alkoholizem je splošno znani kriminogeni faktor, ki ga pa preveč toleri
ramo, zato se nam krepko maščuje. Ker ga smatramo skorgj kot folkloro je 
družbi bolj nevaren v tej situaciji, kot zelo nevarno uživanje mamil.

Dvig družbenega in osebnega standarda je tudi v Grosuplje prinesel s seboj 
spre mlj igo če negativnosti, kot je uživanje mamil.

Kot glavni vzrok vdajanja mamilom ugotavljamo, da izhgjaiz odtujenosti 
mladine, ki se ni mogla afirmirati predvsem v družinskem krogu in nato še v 
šolskem aU delovnem okolju. Marsikateri starši so misleč najboljše, delali 
cele dneve, da bi čimveč materialno si opomogli in dosegli boljši položaj, 
zaradi česar so bili primorani otroke prepustiti predvsem izvendružinski 
vzgoji. Otroci, ki niso bili deležni družinskega razumevanja se požvižgajo za 
premoženje, ki jim ga starši sedaj ponujajo.

Nerazumevanje v družini in v delovnem okolju sili mladoletnike in mla
dince v neformalne združbe, kjer se lahko uveljavljajo na specifične načine 
kot so, nasilniško obnašanje, eksotično oblačenje, privrženost določeni 
zvrsti glasbe itd. Tudi na območju Grosuplja živijo pristaši „punka“, punk 
mode In glasbe. Dokler se njihove aktivnosti odvijajo v smislu glasbe in 
oblačenja je to še vse povsem sprejemljivo. Težave nastopajo takrat, ko 
punker svojo privrženost izkazuje s pisanjem po zidovih na javnih zgradbah. 
V našo socialistično samoupravno družbo posebej ne sodijo ekstremni izpadi 
posameznikov iz teh skupin. Do teh odstopanj prihaja predvsem zaradi 
mladostne razigranosti, ki jo mladim vsi privoščimo, vendar vsi skupaj ne 
smemo pozabiti, da kljub temu obstaja nenehna nevarnost negativne indo
ktrinacije, ki jo propagirajo samozvani pravi punkciji z zahoda.

TATVINA 
IZ AVTOMOBILA

Dne 4. 11. 1981 v večernih urah 
je neznani storilec vdrl v osebni 
avtomobil, last STRAJNAR Antona 
iz Zg. Duplic št. S ter iz njega odne
sel večji kotni brusilni stroj, ki Je 
vreden nad 10.000 din. Avtomobil 
je v času tatvine bil parkiran pri 
gostilni Pri mostu na Grosupljem. 
Pri zbiranju obvestil so miličniki 
evidentirali nekaj sumljivih oseb, ki 
so se takrat zadrževale v bližini avto
mobila.

KOLESAR 
IZSILIL PREDNOST

V prejšnji številki Naše skupnosti 
smo poročali, da v letošnjem letu 
nimamo otrok kot udeležencev v 
prometnih nezgodah. Že v začetku 
novembra pa je devetletni HUDO-

ROVAC Oto med vožnjo s kolesom 
v Žalni izsilil prednost voznici oseb
nega avtomobila DUSAv Frančiški, 
ki je zaradi primerne vožnje prepre
čila hudo nezgodo- Tako je mali 
Oto zadobil le sledove poškodb na 
katere je že verjetno pozabil.

Pripomniti moramo, da otrok ni 
deležen nikakršnega izobraževanja 
in to samo po krivdi staršev, kar je 
tudi delni vzrok za nezgodo.

NAJDENA RADIOSONDA
Dne S. 11. 1981 je direktor Komu

nalnega podjetja Grosuplje Anton 
KRAŠEVEC, prinesel na postajo 
milice radlosondo tuje izdelave, ki je 
bila najdena na območju KS Staro 
apno. Ker je naprava z balonom 
poslana Iz tujine in z namenom, da 
ugotavlja stanje atmosferskih razmer 
pri nas, je odkrivanje takšnih in po
dobnih naprav posebnega pomena 
po vprašattju SLO in DS.

ZARADI
NEPRIMERNE HITROSTI 

V ELEKTRIČNI DROG
Dne 8. 11. 1981 v zgodnjih jutra

njih urah je KADUNCStanislava iz
Zagradca pri Grosupljem zaradi 
neprimerne hitrosti z avtomobilom 
zaneslo z vozišča v Ponovi vasi, na 
kar se Je zaletel v drog električne 
napeljave in ga prelomil. Na vozilu 
Je škode za približno 30.000 din. 
Kolikšna škoda je povzročena elek- 
tro gospodarstvu še ni ugotovljeno, 
ker Je prišlo do Izpada električnega 
toka zaradi poškodovanja droga.

Pri ogledu kraja nezgode Je ugo
tovljeno, da se Je Kadunc izkazoval 
z vozniškim dovoljenjem, za katere
ga Je na ON Z SO Grosuplje podal 
prijavo, da ga je izgubil nekje v 
Planici. Zaradi tega mu je pristojni 
organ izdal duplikat za katerega „B“ 
kategorijo ima prepoved vožnje. Ker 
obstaja sum, da je Kadunc podal 
fiktivno prijavo o izgubi dokumen
ta, bo zoper njega uveden ustrezni 
postopek.

Na našem območju imamo vozni
ke, ki so pravtako podali lažne pri
jave o izgubi vozniških dovoljenj in 
o katerih miličniki še zbirajo obve
stila ter jih bodo ovadili TJT po 
188. čl. KZ SRS. Prostostna kazen 
zagrožena za takšno kaznivo dejanje 
je od treh mesecev do petih let.

ZBIL OTROKA 
IN POBEGNIL

Dne 9. 11. 1981 okoli 17. ure je 
voznik osebnega avtomobila BOJC 
Anton iz Šmarja Sap, Lahova št. 1, 
na Ljubljanski cesti v Šmarju zbil v 
obcestni jarek otroka SMILJANIČ 
Matejo in ŽITNIK Jana, oba iz 
šmaria. Bojč se ni ustavil na kraju

nezgode, niti je ni prijavil. Miličniki 
so na kraju našli le majhne drobce 
laka, na podlagi katerih so nasled
njega jutra izsledili voznika, ki se Je 
zaradi stotjenega dejanja kesal, 
miličnikom pa Je takoj povedal o 
poteku nezgode.

V tem primeru sta otroka le po 
naključju utrpela samo lahke telesne 
poškodbe, kar lahko pripišemo 
imunemu dobremu obnašanju v pro
metu. Saj sta v času nezgode stala 
na neutrjeni bankini, kaj bi šele bilo, 
ko bi se zadrževala na asfaltu. 
Poudariti je treba, da je Maja bila v 
prometnem krožku na šoli med 
najprizadevnejšlml, kar se ji je sedaj 

obilmvobrestovalo. Tudi prijatelj Jan 
ji Je lahko hvaležen, ker ga je tik 
pred nezgodo opozorila, da se je 
umaknil z asfalta.

ZASEZEN 
UKRADEN TOVOR

Dne 14. 11. J981 v nočnem času 
so miličniki PM Grosuplje pri kon
troli in nadzoru prometa ustavili 
avtomobil, ki ga Je vozil Ž.J. iz 
Ljubljane, zraven pa se Je peljal še 
K.S., pravtako iz Ljubljane. V vozilu 
je bilo več materiala za izdelavo 
plastičnih izdelkov za katerega sta 
trdila, da je njun samo dokumentov 
o lastništvu nimata s seboj. Ker nista 
imela dokumentov niti o izvoru je 
bilo blago zaseženo, njuna pravljica 
pa ie šla na preverjanje. Kaj kmalu 
se Je ugotovilo, da sta še isto noč 
vlomila v skladišče v Ljubljani in 
naložila v avto kolikor je le šlo. 
Poskušala sta si tudi pridobiti ra
čune o nakupu od obrtnika tovrstne 
stroke v Ivančni gorici, ki pa jima je 
odklonil uslugo, sedaj lahkozivneza 
čakata na zasluženo kazen.

ZARADI VINJENOSTI 
ZAPEUAL S CESTE

VrhtTpri Sma^tju Mradi^niofinevinjeno.stfvoMDS^OTAR^nto^MS 
Ljubljane, zgodila prometna nezgoda. Imenovani Je vozil tovorni 
avtomobil last SGP Grosuplje, naložen je bil z betonskimi kvadri, ki 
jih ie nameraval odpeljati v Ljubljano.

Potem, ko je prevozil nadvoz čez magistralno cesto in zavil v levo, 
ni mogel več obvladati vozila in je tako zapeljal čez njemu levi rob 
vozišča in se prevrnil na bok, tovor pa se Je razsul po travniku. 
Voznik je odnesel samo nekqj bušk in prask. Tudi ta orimer nam zelo 
nazorno kaže, kako nekateri imajo svoje menje o prometni varnosti 
in varovalu družbenega premoženja.
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ODGOVORNOST

Besedo ODGOVORNOST slišimo v zadnjem času vedno pogosteje. V vseh časopisih in revijah 
beremo o veliki odgovornosti in Se večji NEODGOVORNOSTI na posameznih področjih, tako v 
gospodarstvu, negospodarstvu, v različnih institucijah na vseh ravneh in v družbenih organizacijah ter 
društvih. Menim, da prav vse ljudi in odgovorne inštitucije ne smemo dati v isto skupino neod
govornih, sicer ne bi bilo toliko ustvarjenega v novi Jugoslaviji.

Res pa je tudi, da v času tako 
hitrega napredka tehnike ter zaple
tenih družbenih in ekonomskih raz
mer, je odgovornost izrednega po
mena. V razvoju naše družbe in pri 
uvajanju družbenega upravljanja ter 
pri družbeno lastninskih odnosih se 
odgovornosti recipročno poveču
jejo. Nastopa vedno večja medse
bojna soodvisnost, s tem pa tudi več 
in večjih odgovornosti.. V privatno 
lastniškem gospodarstvu in v drža
vah, ki še niso stopile na pot sociali
stičnega, humanega in samouprav
nega sistema, se ta odgovornost kaže 
v drugačni obliki. Za te primere bi 
lahko uporabil izraz »ukazovanje in 
izvrševanje". Pri nas pa je predvsem 
sporazumevanje in oogovaljanje. V 
tem našem sistemu sodeluje izredno 
veliko subjektov ter veliko tudi v 
najrazličnejših družbenih meha
nizmih. Povsod sprejema človek do
ločene odgovornosti, odnosno ga 
vežejo odgovornosti, tako v poslov
nem in v družbenem življenju. Pri 
tem pa se začenja ta »nesrečna" 
Odgovornost. Nekateri smatralo od
govornost kot svojo, jo skušajo 
uresničiti in iščejo kjerkoli pomoč 
In načine, da bi svoje obveze (odgo
vornosti) uspešno uresničili. Veliko 
pa je takih, ko se za svoje obveze 
zelo malo prizadevajo, radi poiščejo 
izgovor, da se svoje odgovornosti 
razbremenijo, ah pa kar molče de
lajo za svoje osebne interese in ko
risti. Celo življenje je ena sama od
govornost. Človek naj bi bil odg
ovoren sam sebi, iz te odgovornosti 
pa izvirajo vse druge odgovornosti: 
družbena, poklicna na delovnem 
mestu, društvena ter brez števila 
večjih in manjših kot pravimo 
»ODGOVORNOSTI".

Iz celotnega sklopa teh odgovor
nosti bi rad povedal par misu le o 
odgovornosti krajanov do svojih or
ganizacij: krajevna skupnost, SZDL, 
mladina, SLO, Rdeči križ, športne 
organizacije, komisije in drugih or
ganov, katerih člani smo. Vse te 
organizacije in telesa, če normalno 
dobro delajo so v korist krajanom, 
tako po strokovni, gospodarski, 
družbeni, socialni in humani strani. 
Vsaka od teh inštitucij prispeva do
ločene prednosti: red, enakoprav
nost, soudeležbo pri družbenem živ- 
Ijenju, upravljanju krajevnih potreb, 
reševanje socialnih in ekonomskih 
zadev v krajevni skupnosti in prime
rov, ki jih ni mogoče vnaprej pred
videti kot so: nesreče, požari, vojne 
in podobno.

Kot rečeno, vse te organizacije in 
njih telesa prispevajo k razvoju in 
napredku kraja v katerem živimo in 
delamo.

Da prednosti od vseh teh inšti
tucij tudi resnično so, pa se po drugi 
strani terja od vsakega krajana večja 
ah manjša odgovornost za dobro 
delo teh družbenih mehanizmov.

Vsak pošten krajan, ki žeU dobro 
sebi in sokrajanom napredek, razvoj, 
humane odnose med ljudmi, čuti 
svojo pripadnost in odgovornost do 
svojih organizacij. Človek je že po 
samem bistvu družbeno bitje in ni 
sam sebi namen. Dandanašnji čas pa 
še posebno terja od nas vseh skupno

sodelovanje. Krajan, ki v vsakem pri
meru vidi le samega sebe, svoje ozke 
interese, ki zanemarja vsak skupni 
interes, interes širšega družbenega 
pomena, je kot ovca, ki se je izgubi- 
la od svoje črede.

Za skupno delo v krajevni skup
nosti pa seveda mora človek delček 
svojih ozkih individualnih interesov 
in časa odstopiti v korist skupnih 
potreb. To je na vsak način odgo
vornost krajana, da izvršuje dolž
nosti do svojih organizacq in spre
jetih dolžnosti. Izpolnjevati obveze 
»odgovornosti" do širše skupnosti, 
je normalna sestavina človeškega živ- 
Ijenja v družbi. Torej, v isti organiza
ciji niso za vse člane enake odgovor
nosti. Primer: član SZDL sodeluje 
na tistih nekaj sestankih v letu dni, 
kateri so sklicani v tej organizaciji; s 
tem le svojo odgovornost opravil. 
Seveda pa se predsednik te organi
zacije že srečuje z večjimi nalogami 
in s tem tudi odgovornostmi.

V vsaki organizaciji na terenu je 
pač tako, da je pri vsaki funkciji 
temu primerna odgovornost. Z malo 
truda, hotenja in posluha bo v svoji 
mandatni dobi zaveden krajan to 
odgovornost opravičil. Tako, če

vsak v svoji funkciji in v vsaki orga
nizaciji svojo odgovornost in dolž
nost opravi in vse stvari potekajo 
hitro, tekoče, racionalno in v zado
voljstvo članov krajanov in širše 
družbene skupnosti. Za urejanje 
dela, racionalno porabo časa ter 
uspešnost v organizaciji, pa je prav 
povsod res potrebna odgovornost, 
hotenje, samoiniciativa in delo.

Tako naj bi bilo povsod v vseh 
naših organizacijah in na vseh 
ravneh.

V naših organizacijah pa doživlja
mo na žalost tudi drugačne primere, 
da naše oiganizacije slabo m nera
cionalno delajo. Vzel bom samo 
ozek izsek iz kroga odgovornosti v 
naših družbeno političnih organiza
cijah, ki pa niso preveč redke v 
praksi. Organizacija X se zelo redko 
sestane. Vabila se napišejo z zamu
do, dostava vabil je površna. Zaradi 
redkih sej se nabere cela vrsta večjih 
in manjših zadev, katere naj bi orga
nizacija obravnavala na seji. Chni 
odbora prihajajo z zamudo na sejo, 
sklepčnosti večkrat tudi ni. Sejo 
predsedujoči slabo ali pa sploh ne 
pripravi. Prostor za sejo je nepri-

• KMALU NARED

Monografija NOB
Po treh letih intenzivnega dela naj bi v knjigi na okoli 450 

straneh izšla prihodnje leto monografija o narodnoosvobodil
nem boju na področju občine Grosuplje.

Prikaz se bo pričel z letom 1937, ko so se napredna gi
banja že pričela pripravljati na kasnejše vojno obdobje. Sledil 
bo prikaz NOB na tem terenu. Zajete bodo večje bitke. Po
seben poudarek pa bo dan aktivističnemu delu na terenu. 
Zajeto bo delo dveh okrožnih odborov ter delo rajonskih in 
terenskih odborov, ki so predstavljali prve zametke ljudske 
oblasti.

Prve podatke za monografijo so pričeli zbirati pred tremi 
leti v okviru aktiva učiteljev zgodovine, ko so na terenu 
opravili vrsto anket. Sledili so različni sestanki z aktivisti, 
precej je bilo posameznih prispevkov, v pomoč pa so bili 
tudi nekateri, Id so pripravili krajevne zapiske. Vir zajemanja 
podatkov so bila že prej objavljena dela, ki so se dotikala 
dogajanj na tem področju. Rokopis bo pripravljen v januarju, 
nato pa ga bo pregledala komisija za zgodovino delavskega 
gibanja pri OK ZKS Grosuplje.

Bogat fotomaterial so pomagali zbrati borci, nekaj pa ga 
je že bilo zbranega pri občinskem odboru ZZB NOV, ki je 
tudi iniciator te akcije. Tu bodo v posebnih prilogah seznami 
radiih aktivnih borcev, ljudi, ki so bili v taboriščih, španskih 
borcev, narodnih herojev ...

Monografija seveda ne bo mogla dati popolnega pregleda 
dogajanj med NOB na področju občine Grosuplje, prav go
tovo pa bo dober temelj za nadaljnje delo. j Brečič

pravilen, da bi bil prostor ogret, na 
to sklicatelj sploh ni pomislil. Ob 
pičli udeležbi Je že vzdušje med pri
sotnimi Ida vemo. Prejšnjih sklepov 
ni nikjer, zato jih ne preveri a pred
sedujoči. V takem vzdušju, ki je vse 
prej kot dobro, se začne ; obravnavati 
zadeve, ki naj bi jih forum rešil. Seja 
se vodi brez potrebnega reda, člani 
postajajo nervozni in razburljivi, kar 
neuspeh še povečuje. Clam zapu
ščajo sejo, a rešitve so temu poteku 
seje podobne. Da bi kdo zapisal 
sklepe Iz tako kvalitetne seje, pa ni 
določen nihče.

To bi bil en klasičen primer od 
mnogih, ki se dogajajo v sferah na
šega družbenega in gospodarskega 
življenja. Take in podobne odgo
vornosti (neodgovornosti) v najraz
ličnejših razsežnostih srečujemo res 
prepogosto. Posledice, ki iz tega 
načina dela izvirajo, pa so kot Um 
pravimo, naša družbena nestabil
nost. Zanimivo pa je to, da »neod- 
govorneži" vedno za svoje neuspehe 
valijo krivdo na drugega, odnosno 
na družbeni sistem. KoUkor višja 
razvojna stopnja je tehnika in razvoj 
družbe, toliko nevarnejša je »neod
govornost" subjektivnih sliv družbi. 
Kolikor večja je stopnja vsestran
skega razvoja v družbi, toliko večja 
je medsebojna soodvisnost vseh 
faktorjev, ki družbo sestavljajo.

Odgovornost ni samo to (kar 
mnogi menijo), da narediš tisto kar 
moraš, po sili zakona ali predpisa. 
Družba terja od nas, da naredimo 
vse kar zmoremo in znamo, da ople
menitimo s svojo samo iniciativo in 
prizadevanjem ter naredimo rezultat 
optimalno koristen v vsakem pri
meru. Take odgovornosti se bomo 
pač morali naučiti, če hočemo do
seči začrtano in nujno stabilizacijo.

Neusklajeni postopki, nepre- 
mišljene odločitve in obljube vseh 
vrst in na vseh ravneh, ne pedantno, 
površno ter nepravočasno izvrše
vanje večjih aU manjših odgovor
nosti tako forumov m posamezni
kov prinaša vedno dezorganizacijo. 
Temu pa se pridružujejo težave vseh 
mogočih vrst, ki nam manjšajo uspe
he in rezultate v družbenem gospo
darstvu in političnem življenju druž
be. Vseh teh odvečnih težav se 
lahko obranimo res le z dovolj ve
liko odgovornostjo nas vseh in na 
vseh ravneh. Bernard Rode
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Za boljšo kvaliteto dela
Na pobudo občinskega inšpek

torata naše občine in v sodelovanju 
z delovno organizacijo Kovinastroj 
Grosuplje in delovno organizacijo 
Zlatorog Maribor, ie Delavska uni
verza Grosuplje pripravila program 
strokovnega usposabljanja delavcev, 
ki delajo v obratih družbene prehra
ne.

Program je obsegal dve zaokro
ženi strokovni področji, ki se med 
seboj dopolnjigeta, in sicer

Prijavljanje 
odhoda 
v tujino

Upravni organ je v „NaS 
skupnosti" že večkrat opozar
jal občane, ki odhajajo v tu
jino začasno aU stalno na ob
veznosti, ki jim jih nalaga 
zakon o evidenci nastanitve 
občanov in o registru prebival
stva.

Ugotavljamo pa, da večina 
teh občanov te obveze ne iz
polnjuje in se ne prijavi na 
Matičnem uradu Grosuplje, 
Ivančna gorica ali Videm 
Dobrepolju, pač tam, kjer jim 
je ugodnejše.

Opozorimo naj tudi na to, 
da je upravni organ do sedaj le 
opozarjal na to obveznost, v 
bodoče pa bo prisiljen tudi 
ukrepati in predlagati v uprav
no kaznovanje tiste občane, ki 
bodo to obveznost opustili.

Vjjudno naprošamo tudi 
vas, ki boste ta sestavek pre
brali, da opozorite občana, ki 
odhaja v tujino ali se vrača 
domov, če se boste z njim po
govarjati.

Oddelek
za notranje zadeve 
SKUPŠČINE 
OBČINE GROSUPLJE 

V__________________________

- SODOBNO POMIVANJE PO
SODE s sodobnimi pomivalnimi 
stroji (izv^alec DO Kovmastroj Gro- 
supjje)

- sodobna Čistilna sred
stva (izvajalec DO Zlatorog Mari-

Tehnika in razvoj na obeh ome
njenih področjih hitro napredujeta, 
zato je mrino, da delavci, ki delajo v 
obratih družbene prehrane svoje 
znanje dopolnjujejo.

Upam si trditi, da je bil program 
seminarja zelo dobro pripravljen. V 
prvem delu je bilo strokovno preda
vanje z diapozitivi, ozvočenim fil
mom, v drugem delu pa je bila skup
na demonstracija obeh izvajalcev v 
kuhinji. Organizirali smo tri semi
narje, tam kjer smo imeli na razpo
lago tudi kuhinjo: Komunalno po
djetje Grosuplje, Šolski center 
Ivančna gorica, Motel Grosuplje.

V vabilu na semmar je bilo po
udarjeno, da je seminar namenjen 
prav vsem delavcem, ki delajo v 
obratih družbene prehrane.

In kakšen je bil odziv iz posa
meznih DO? Veliko zanimanje je 
bilo iz/vseh osnovnih šol in vrtcev. 
Iz večine DO so se seminarja udele
žili v zadovoljivem številu, le nekaj 
DO se vabilu ni odzvalo.

Zadnji seminar (v MOTELU) je 
bil namenjen le delavcem DO 
MOTEL in delavcem gostinskih 
obratov v KS Grosuplje (TOZD 
Polževo) Iz vseh treh gostinskih 
obratov, ki so v KS Grosuplje (go
stilna PRI MOSTU, pri GROSU- 
PELJCANU, ADAMIČEV HRAM) 
so se seminarja udeležile le tri delav
ke.

In kje so vzroki? ! Prav gotovo v 
sami DO, ki je premalo motivirala 
delavke, da bL ! seminarja udeležile. 
Slišale in videle pa bi prav gotovo 
marsikaj koristnega za njihovo vsa
kodnevno delo, ki bi bilo lahko v 
bodoče laije, bolj kvalitetno in bolj 
higiensko neoporečno - to je bil 
glavni smoter seminarja.

Udeleženci, vseh treh seminarjev, 
so bili z vsebino in organizacijo za
dovoljni. Prepričani smo, da bomo v 
bodoče morali prav takemu - funk
cionalnemu usposabljanju posvečati 
več pozornosti. To pa bomo lahko 
dosegli le z dobrim medsebojnim so
delovanjem Delavske univerze in DO 
v občini, ki najbolje poznajo po
dročje dela, ki so potrebna dopolnil
nega znanja. Angelca LIKOVIČ

• NARAVNA ZNAMENITOST NASE OBČINE:

Taborska jama
Občino lahko med drugim smatramo tudi kot turistično, saj je na njenem 

območju kar veliko turističnih zanimivosti. Ena takih, ki je naj ve (ja in 
najpomembnejša je brez dvoma Taborska jama, ki leži na območju med 
krajevno skupnostjo Podtabor in Staro apno.

Podzemeljsko jamo, polno lepih kapnikov, je leta 1926 odkril tedanji 
župan Šentjurske občine Jože Perme, kije bil doma iz Ponove vasi in se je 
potem jama tudi imenovala »Županova jama". Pred vojno je ta jama slovela 
kot edina v Sloveniji, saj je bila Postojnska jama, kot tudi Škocjanske jame 
pri Divači, tedaj pod Italijo. Sele po osvoboditvi so te lepe podzemeljske 
jame pripadle k naši državi.

Taborsko jamo upravlja Turistično društvo Grosuplje, ki skrbi za redno 
obratovanje, vzdrževanje ter celotno poslovanje. V letošnjem nuyu je bila v 
Jami dokončno odprta in za obisk urejena še ena dvorana, tako da ima zdaj 
jama sedem dvoran v popolnosti dostopnih. Odprtje in ureditev zadnje dvo
rane je narekovala potreba, saj so v tej dvorani še zelo lepe kapniške tvorbe 
in bi bilo res škoda, da obiskovalci ne bi videli vsega, kar v tej jami 
premore in nudi narava.

Jamo si je do konca avgusta letos ogledalo že 5677 obiskovalcev, od tega 
353 turistov - tujcev. Med tujimi obiskovalci jame prednjačijo predvsem 
Nemci, nato Nizozemci. Francozi, Avstrijci, Italijani pa tudi dosti naših 
izseljencev iz Amerike in Kanade je letos obiskalo jamo. Ti obiskovalci so 
predvsem v juliju in avgustu, medtem ko so v maju in juniju obiskovalci jame 
šolski otroci, ki pridejo iz skoraj vse Slovenije. Tako domači kot tuji obi
skovalci pa so zelo navdušeni nad lepotami podzemlja, na urejenost jame na 
sploh in na osvetlitev.

Nemalo pripomb pa dajejo obiskovalci na skrajno slabo označbo obcest
nih tabel, ki so ponekod že zelo dotrajane ali pa jih na glavnih razpotjih 
sploh ni, tako, da Je za tujca prava muka najti pot do jame.

Pri jami je tudi gostišče, kije letos v marcu dobilo novo vodstvo, tako da 
je lokal zdaj redno odprt in nudi obiskovalcem jame kot tudi ostalim gostom 
vse gostinske usluge. Ker pa je jama v sklopu evropske pešpoti E 6 Yu, se tu 
ustavijo tudi vsi popotniki, prenekaterim pa gostišče nudi tudi prenočitev v 
lesenih hišicah, ki so kot nalašč za utrujene popotnike.

Jama je odprta ob nedeljah in praznikih ves dan,ob delavnikih pa je 
potrebna predhodna prijava obiska. Vstopnina znaša za odrasle 50 din, za 
otroke 20 din.

Želeli bi, da jamo ogleda kar največ občanov naše občine, vodstvo Jame 
in gostišča pa bo poskrbelo, da bodo obiskovalci in gostje vsestransko za
dovoljni ter da jim bo obisk prijetno doživetje.

Poleg jame si gostje in obiskovalci lahko ogledajo tudi zgodovinsko 
cerkvico z obzidjem Tabor, katera je bila zgrajena v 13. stol. in je poleg 
Hrastovelj še edini originalno ohranjen tabor v Sloveniji. Taborsko obzidje je 
od jame oddaljeno le 400 m in stoji na hribčku 492 m nadmorske višine. 
Letos v avgustu so krajani Ponove vasi in okolice cerkvico z zvonikom in 
okolico obnovili in polepšali tako, da Je ogled in obisk lenega kulturnega 
spomenika prav prijeten.

Skratka, ti kraji nudijo obiskovalcem mnogo zanimivosti, ki si jih je vred
no ogledati.

Franc KANDUČ

14



Občinsko sindikalno prvenstvo na KobH.

• VSE VEČ LJUBITELJEV BELIH POUAN

Viden napredek SK Livar
Program letošnje sezone — Analiza lanskoletnega deU

Smučarski klub, ki deluje od 
1978. leta je v teh letih vidno 
napredoval predvsem z aktiv
nostjo pri organizaciji športnih 
prireditev. S svojo pionirsko se
lekcijo je klub od 1978. leta 
nastopal tudi v Ijubljansko-kam- 
niški regiji in dosegel nekaj 
vidnih uvrstitev. Želja kluba pa 
je bila, da letos izvede občinsko 
pionirsko prvenstvo in tako pre
veri sposobnost mladih. Na vseh 
tekmah za občinsko prvenstvo 
je sodelovalo prek 200 pionir
jev, pionirk, mladincev in mla
dink. S tem tekmovanjem na
meravamo v letu 1981/82 na
daljevati, predvsem pa narediti 
selekcijo pionirjev in pionirk, ki 
bodo redno trenirali. Smučarski 
klub je kupil tudi merilno na
pravo in se zahvaljuje vsem de
lovnim organizacijam, ŠD, sin
dikatu občine, TTKS, ki so s 
svojimi prispevki omogočili ta 
nakup.

Ob zaključku minule sezone 
smo pripravili analizo. Vsi člani 
izvršnega odbora kluba ugotav
ljajo, da je vsako leto več ljubi
teljev belih poljan. Srečanje 
tekmovalcev na tekmovanju ne

nam zagotavlja nove moči in 
voljo na poti k še večji delovni 
sposobnosti. Prepričani smo, da 
bodo shodi v naslednji sezoni še 
masovnejši, posebej, ko bo 
Ivančna gorica 23. januarja 
1982 gostila vse tekače rekre
ativce. Za tako veliko prireditev 
se moramo dobro pripraviti, da 
bo vsak, ki se bo udeležil teka 
po poteh II. grupe odredov, 
imel lep spomin na to prire
ditev.

Po sklepu delavskega sveta 
DO livar, se je smučarski klub 
Ivančna gorica preimenoval v 
SMUČARSKI KLUB LIVAR. S 
tem je klub dobil pokrovitelja 
in obvezo, da bodo mladi tek
movalci predstavljali s svojimi 
nastopi tudi delovno organiza
cijo in se zavedali, daje ta de
lovna organizacija veliko pri
pomogla, da ta klub v Ivančni 
gorici obstoja.

Program dela
SMUČARSKEGA KLUBA ZA LETO 1981/82

september — oktober — november
— testiranje pionirjev in pionirk (teki - alpske discipline)
— pričetek s suhimi treningi
— predstavitev smučarske vlečnice v Drago proga 

400-500 m
— akcija kluba vključevanja članov v smučarski klub
— pričetek priprav na množično tekaško prireditev
— testiranje proge za 10 in 20 km teka na smučeh

december
— prvi treningi na snegu (selekcij)
— izvedba dveh veleslalomov za občinsko pionirsko in mla

dinsko prvenstvo
— udeležba tekačev pionirjev in rekreativcev na Pokljuki 13. 

12. 1981 —.6 in 12 km
— udeležba tekačev na I. novoletnem teku v Logatcu 25 in 

10 km

januar 1982
— izvedba dveh tekem v veleslalomu za pionirsko in mla

dinsko prvenstvo
— občinsko in sindikalno prvenstvo v tekihjn v VLS
— 16. 1. 1982 dolenjsko prvenstvo v smučarskih tekih 

(pionirji, mladinci, člani) 10 km
— 23. 1. 1982 I. smučarski tek po poteh II. gmpe odredov 

10 in 20 km v Ivančni gorici
(republiški termin za množične prireditve)

februar 1982
— izvedba 2 slalomov za pionirje in mladince
— družinski veleslalom
— klubski dan smučarskega kluba
— udeležba pionirjev na tekmovanju za pokal Slovenije
— udeležba tekačev na trnovskem maratonu

marec 1982
— udeležba pionirjev na slovenskem prvenstvu
— 14. 3. 1982 Pokljuka WASSA maraton 42, 20 in 10 km
— 28. 3. 1982 tek na Vršič, 10 km

Vsem ljubiteljem belih poljan želimo veliko rekreacije v 
novi sezoni 1981 /82 in da se v čim večjem številu včlanite v 
najmnožičnejši šport v naši občini.

/ SMUČARSKI KLUB 
LIVAR 

IVANČNA GORICA

predstavlja več samo tekmo
vanje, (preizkus sposobnosti 

akcga posameznika v klasič- 
smislu) pač pa predstavlja

sposobnosti
vsak 
nem
shod ljubiteljev belih poljan In 
belega športa. Skratka, priha
jamo do spoznanja, da je 
športno rekreacijska dejavnost 
sestavni del življenja delovnega 
človeka, da je to dejavnost, ki Udeleženci lanskoletnega smučarskega tečaja v Ivančni goiid.
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VETERINARSKI ZAVOD KRIM GROSUPLJE 
DE GROSUPLJE

RAZPORED
SLUŽBE STALNE PRIPRAVLJENOSTI 
VETERINARJEV V JANUARJU 1982
Za nujne veterinarske intervencije na območju občine Grosuplje je v 
stalni pripravljenosti od 14. do 7. ure naslednjega dne 1 diplomirani 
veterinar, z izjemo nedelj in praznikov, ko stalna pripravljenost traja 
od 14 pre od sobote, oz. predprazničnega dne do 7. ure v ponedeljek 
oz. dne po prazniku:

od 1.1. od 14. ure do 3. 1. 82 do 7. ure vet. M. Pangerc tek: 783-111
od 8.1. od 14. ure do 15. 1. 82 do 7. ure vet. Z. Vukeličtel.: 771-188
od 15.1. od H. ure do 23. 1. 82 do 7. ure vet. M. Pangerc tel; 783-111
°“ 23.1. °d 14. ure do 30. 1.82 do 7. ure vet. J. Žitnik tel: 772-991
od 30.1. od 14. ure do 6. 2. 82 do 7. ure vet. Z. VukeUčtel.: 771-188

<&

KOMUNALNO PODJETJE
GROSUPLJE

RAZPORED DEŽURNE SLUŽBE ZA VODOVODE 
KOMUNALNEGA PODJETJA GROSUPLJE 
Kličite telefon: 771-037 ali 772-311
Dežurstvo 
od — do

Dežurna
vodovodna
ekipa

Vodja
ekipe

strojnik Odgovorni 
v DO za delo 
dežurnih ekip

21. 12. - 27. 12. št. 5 Murn Matija
28. 12,- 3. 1.82 št. 6 Lekan Jože
4. 1,- 10. 1. št. 1 Šinkovec Slavko
11. 1.- 17. 1. št. 2 Miklavčič Janez

Perčič Jože Mole Jože

ZADNJA NOVICA

O ustavni vlogi KS
Programska konferenca OK SZDL je bila 17. decembra. 

Delegati so največ poročali o uresničevanju ustavne vloge 
krajevnih skupnosti v občini Grosuplje. Poleg tega pa so 
sprejeli poročilo o delu v letošnjem letu in programske usme
ritve za delo v prihodnjem letu občinske konference SZDL. 
Ocenili so tudi dosedanje priprave na volitve v občini.

Več o razpravi na konferenci bomo pisali v januarski šte
vilki Naše skupnosti.

OBVESTILO

Komunalno podjetje 
Grosuplje obvešča občane 
Grosuplja in okolice, da od 
1/12—1981 dalje vršmo 
prodajo krst in ostale po
grebne opreme na pokopa- 
Ušču v Grosupljem. Pro
dajo vrS tov. Predalič 
Franc, stanujoč v Grosup
ljem, Adamičeva 11.

PROGRAM
KINEMATOGRAFOV 
ZA JANUAR 1982
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1. Grosuplje
2. Ivančna gorica
3.
1. Dobrepolje
2. Podtabor
3. Grosuplje 

Ivančna gorica
1. Ivančna gorica
2. Grosuplje
3.

8. Dobrepolje 
10. Grosuplje 
10. Ivančna gonca

7. Grosuplje
8. Ivančna gorica
9. Grosuplje, Podtabor 

10. Dobrepolje

Avstralski zabavni barvni film 
ABC - OD LJUBEZNI DO SEKSA

Ameriška barvna srhljivka 
LETO GROZE

Hong4cong karate film 
V ZMAJEVEM GNEZDU

Ameriški barvni glasbeni film 
IDEALEN PAR

P 15. Dobrepolje
N 17. Grosuplje 
N 17. Ivančna gorica

C 14. Grosuplje
P 15. Ivančna gorica
S 16. Podtabor

Grosuplje
N 17. Dobrepolje

22. Dobrepolje 
24. Grosuplje 
24. Ivančna gorica

21. Grosuplje
22. Ivančna gorica
23. Podtabor

m na Grosuplje
N 24. Dobrepolje

P 28. Dobrepolje
N ' 31. Grosuplje

Ivančna goria

C 28. Grosuplje
P 29. Ivančna gorica
S 30. Podtabor

Grosuplje
N 31. Dobrepolje

Ameriška barvna drama 
LOVEC

Italijanski barvni pustolovski film 
AFERA CONCORDE 79

Hong-kong karate barvni film 
TETOVIRANA ZVEZA

Francoska barvna komedija 
VSI GREMO NA SMUČANJE

Francoska barvna erotska komedija 
EMMANUELLE

Ameriška barvna komedija 
HOLLYWOOD AU PROPAST

Angleški barvni pustolovski film 
POLNOČNIEKPRES

Film „Emmanuelle“ ni primeren mladini do 15. leta, polet tega so 
cene vstopnic za ta film zvišane na 35 in 40 din, isto tako za film 
»Polnočni expres“.

naša
skupnost

Izdaji: občinska konferenca 
SZDL Grosuplje, Kolodvorska 2, 
telefon: 771-088. Ureja ured 
niški odbor. Glavni urednik: 
Vinko Blatnik (telefon: 
771-088), odgovorni urednik: 
Ivo Breclč (telefon: 323-841). 
Priprava sa tisk; Dnevnik - IBM,

tisk: liskama Ljudske pravice, 
Ljubljana. Redakcija zaključena: 

1$. 12. 1981. Izhaja enkrat 
mesečno. Rokopisov in fotogra
fij ne vračamo. Uradnih dopisov 
ne lektoriramo. Prispevke za 
tekočo številko sprejemamo na 
naslov, uredništva do S. v me
secu.

Po mnenju republiškega 
komiteja sa informiranje SRS st. 
421-1/7 2 šteje glesllo med 
proizvode ze katere se ne pla
čuje temeljni davek od prometa 
proizvodov.

KINOPREDSTAVE:
Grosuplje četrtek ob 19. uri

Podtabor
Dobrepolje

Ivančna gorica

sobota ob 2CLuri in 
nedelja ob Iztiri 
sobota ob IS.uri 
petek ob 19,30 
nedelja ob 15,00 in 19,30 
petek ob 19,30 in 
nedelja ob 18,30 uri

VSEM KINOOBISKOVALCEM ŽELIMO 
SREČNO NOVO LETO 1982!


